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[00:00:00] 

[00:02:29] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Witam serdecznie Radnych Rady Gminy Gródek, pana 

Wiesława Kuleszę Wójta Gminy, panią Lidię Waraksę Zastępcę Wójta Gminy, pana Srockiego 

Wojciecha Radcę Prawnego, panią Martę Popławską Skarbnika Gminy, pana Romana 

Łozińskiego Sekretarza Gminy, pracowników Urzędu Gminy. Witam Sołtysów, witam serdecznie 

wszystkich Państwa. Wysoka Rado, przystępujemy obecnie do ustalenia porządku obrad 

trzydziestej trzeciej sesji Rady Gminy Gródek. Proponowany porządek obrad Państwo Radni 

otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Czy ktoś chce zabrać głos w sprawie 

porządku obrad? Nie widzę. Odczytam zatem porządek trzydziestej trzeciej sesji Rady Gminy 

Gródek. Punkt pierwszy, otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. Punkt drugi, 

ustalenie porządku obrad. Punkt trzeci, sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie 

międzysesyjnym. Punkt czwarty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok. Punkt piąty, rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące 

dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań 

na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem. Punkt szósty, rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi 

rok. Punkt siódmy, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. Punkt ósmy, rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach 

ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych członków Ochotniczej Straży Pożarnej. Punkt 

dziewiąty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani na rok dwa tysiące 

dwudziesty drugi. Punkt dziesiąty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady 

Gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok. Punkt jedenasty, pytania i wnioski Radnych. 
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Punkt dwunasty, wolne wnioski i informacje. Punkt trzynasty, przyjęcie protokołu obrad 

trzydziestej drugiej sesji Rady Gminy Gródek. Punkt czternasty, zamknięcie obrad. Proponuję 

przegłosować porządek obrad trzydziestej trzeciej sesji Rady Gminy Gródek. Kto z Państwa 

Radnych jest za proponowanym porządkiem obrad? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania 

ogłaszam, iż za proponowanym porządkiem obrad opowiedziało się trzynastu Radnych, głosów 

przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że 

porządek obrad trzydziestej trzeciej sesji Rady Gminy Gródek został ustalony. Punkt pierwszy i 

drugi porządku obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji trzeciego punktu 

dzisiejszej sesji: sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. Proszę 

bardzo panie Wójcie, udzielam panu głosu. 

[00:06:13] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dziękuje bardzo panie Przewodniczący. Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, szanowni Państwo. W okresie międzysesyjnym wydałem następujące zarządzenia: 

w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwutysięczny dwudziesty pierwszy rok, w sprawie 

określenia sposobu wykonania uchwał Rady Gminy Gródek, w sprawie ustalenia planu kontroli 

podatkowej na dwutysięczny dwudziesty drugi rok, w sprawie zmiany zarządzania w sprawie 

zasad funkcjonowania punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych, w sprawie 

umorzenia należności cywilnoprawnych, w sprawie ustanowienia dnia wolnego od pracy 

pracownikom Urzędu Gminy Gródek, w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania kierowników 

jednostek organizacyjnych gminy Gródek, w sprawie określenia maksymalnego miesięcznego 

wynagrodzenia kierowników i zastępców kierowników jednostek budżetowych oraz 

samorządowych, zakładów budżetowych, w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy 

Gródek na dwutysięczny dwudziesty pierwszy rok obejmującego plan budżetu i jednostki. W 

zakresie ewidencjonowania przedsiębiorców będących osobami fizycznymi w Centralnej Ewidencji 

i Informacji o Działalności Gospodarczej do Urzędu Gminy Gródek wpłynęły cztery wnioski o wpis 

do Ewidencji, jeden wniosek o wpis działalności, jeden wniosek o zmianę wpisu oraz dwa wnioski 

o wykreślenie z działalności gospodarczej. Złożone wnioski zostały przekształcone na formę 

dokumentu elektronicznego i przekazane z pośrednictwem platformy usług administracji 

publicznej do Centralnej Ewidencji i Informacji o Działalności Gospodarczej. W zakresie spraw 

inwestycyjnych to w tym czasie zrealizowano zadanie pod nazwą „Remont dróg żwirowych 

przebiegających przez kompleksy leśne i mających duże znaczenie dla gospodarki leśnej” i nie 

tylko, dla gminy, położonych na terenie gminy. Odcinek w tym przypadku dotyczył drogi żwirowej o 

długości pięćset metrów od drogi... od Borek w kierunku Lipowego Mostu. Ten taki najtrudniejszy, 

pod górkę odcinek został wykonany. I tutaj zadanie współfinansowane z Nadleśnictwem Supraśl, 

całkowita wartość realizacji tego przedsięwzięcia wynosiła siedemdziesiąt cztery tysiące osiemset 

osiemdziesiąt osiem złotych pięćdziesiąt pięć groszy, a udział środków własnych Nadleśnictwa 

wyniósł czterdzieści cztery tysiące sto, co stanowi pięćdziesiąt osiem procent i wkład własny 
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gminy Gródek trzydzieści tysięcy siedemset osiemdziesiąt osiem złotych. Na podstawie artykułu 

dwa, ustęp jeden, punkt pierwszy Ustawy Prawo zamówień publicznych w dniu dwudziestego 

pierwszego grudnia dwa tysiące dwadzieścia jeden została zawarta umowa pomiędzy gminą 

Gródek a panem Romanem Terasewicz prowadzącym działalność gospodarczą pod nazwą 

Instalacje RTV-Sat Roman Tarasewicz na konserwację urządzeń oświetlenia ulic, parków, placów 

i innych otwartych terenów publicznych na obszarze gminy Gródek w okresie od pierwszego 

stycznia dwa tysiące dwadzieścia dwa do trzydziestego pierwszego grudnia w dwa tysiące 

dwadzieścia dwa z wynagrodzeniem miesięcznym w kwocie pięć tysięcy dwieście osiemdziesiąt 

dziewięć złotych brutto. W dniu dwudziestego dziewiątego grudnia dwa tysiące dwadzieścia jeden 

dokonano odbioru końcowego zadania pod nazwą „Remont sali gimnastycznej w szkole 

podstawowej w Gródku”. W ramach zadania wykonano nową podłogę sportową, wyremontowano 

ściany, zamontowano nowe oświetlenie, instalacje. Na balkonie powstał nowe balustrady. W 

ramach wyposażenia zamontowano nowe drabinki gimnastyczne i piłkochwyty i inne elementy. 

Całkowita wartość robót budowlanych opiewała na kwotę osiemset pięćdziesiąt pięć tysięcy 

czterdzieści dziewięć tysięcy. Czterysta tysięcy pochodziło z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych, trzysta z dotacji województwa podlaskiego, pozostałe środki dotyczyły budżetu, 

pochodziły z budżetu gminy Gródek. W ramach bieżącego działalności Urzędu Gminy w zakresie 

planowania i zagospodarowania przestrzennego wydano czternaście decyzji o warunkach 

zabudowy. W zakresie ochrony przyrody wpłynęło pięć zgłoszeń zamiaru usunięcia drzew na 

nieruchomości stanowiących własność osób fizycznych na cel związany z prowadzeniem 

działalności gospodarczej. Po przeprowadzeniu przez pracownika procedury w tym dokonaniu 

oględzin, wójt jako organ uprawniony na podstawie Ustawy o ochronie przyrody nie wniósł 

sprzeciwu. Wydane zostało jedno zezwolenie na usunięcie drzew rosnących na nieruchomości 

stanowiącej własność osoby prawnej i jedno zezwolenie na usunięcie drzew na wniosek 

właściciela urządzeń przesyłowych i jedno zezwolenie na usunięcie drzew na cel związany z 

prowadzeniem działalności gospodarczej. Zakończyło się zadanie realizowane w ramach 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiem bezsenności zwierząt na 

terenie gminy Gródek na rok dwudziesty pierwszy. W zakresie sterylizacji i kastracji zwierząt 

właścicielskich na terenie gminy Gródek w ramach realizacji zadania w gminie Gródek w 

dwutysięcznym dwudziestym pierwszym wysterylizowano, oznakowano łącznie dwadzieścia psów, 

wysterylizowano pięćdziesiąt kotek, wykastrowano siedemnaście kotów na łączną kwotę dziewięć 

tysięcy dziewięćset pięćdziesiąt tysięcy, dziewięćset pięćdziesiąt złotych. W tym cztery tysiące 

dziewięćset siedemdziesiąt pięć pochodziło z podlaskiej Fundacji dla Zwierząt Bonifacy i cztery 

tysiące dziewięćset siedemdziesiąt pięć ze środków gminy Gródek. 

[00:11:33] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) W dniu szóstego grudnia dwa tysiące dwadzieścia 

jeden w wyniku rozstrzygnięcia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego została 

zawarta umowa pomiędzy gminą Gródek a KOMA Białystok na odbiór odpadów komunalnych z 

nieruchomości położonych na terenie gminy Gródek, na których zamieszkują mieszkańcy oraz z 
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nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne będące 

obiektami użyteczności publicznej stanowiącymi własność gminy Gródek. W terminie od 

pierwszego stycznia dwa tysiące dwadzieścia dwa do trzydziestego grudnia dwa tysiące 

dwadzieścia dwa. Cena jednostkowa za jedną tonę odpadów wynosi pięćset czterdzieści dziewięć 

złotych siedemdziesiąt osiem groszy, natomiast wynagrodzenie maksymalne wykonawcy w 

ramach niniejszej umowy nie może przekroczyć osiemset osiemdziesiąt dwa tysiące dziewięćset 

pięćdziesiąt cztery złotych i trzydzieści dziewięć groszy. W dniu szesnastego grudnia 

dwudziestego pierwszego roku, bieżącego roku wydano decyzję nakazującą posiadaczowi 

odpadów ich usunięcie z miejsca nieprzeznaczonego do ich składowania lub magazynowania. W 

dniu dwudziestego drugiego grudnia dwa tysiące dwadzieścia jeden gmina Gródek zawarła 

umowę na dwutysięczny dwudziesty drugi rok z firmą PHU „Grot” z siedzibą w Białymstoku w 

zakresie odbioru transportu zwierząt rannych w wyniku zdarzenia drogowego oraz zapewnienia 

zwierzętom całodobowej opieki weterynaryjnej odłowu, opiece i umieszczenia drobnych zwierząt 

dzikich i dzikich ptaków w ośrodkach rehabilitacji zwierząt, odłowu zwierząt dzikich w tym rannych 

zagrażających zdrowiu i życiu ludzkiemu z terenu gminy. W dniu dwudziestego drugiego grudnia 

dwa tysiące dwadzieścia jeden gmina Gródek zawarła umowę na dwutysięczny dwudziesty drugi 

rok z firmą Eko-Stok z siedzibą w Górskie Ponikły Stok w zakresie odbioru transportu i likwidacji 

zwłok padłych porzuconych zwierząt domowych i gospodarskich oraz zwierzyny leśnej z terenów 

gminy. W dniu dwudziestego drugiego grudnia gmina zawarła umowę na dwutysięczny 

dwudziesty drugi rok z firmą Toi Toi w zakresie serwisu przenośnych kabin sanitarnych 

stanowiących własność gminy. Przypominam, że pierwszego lipca dwa tysiące dwadzieścia jeden 

została uruchomiona platforma, tak zwana Zone obsługująca Centralną Ewidencję Emisyjności 

Budynków. Wszyscy właściciele i zarządcy budynków mieszkalnych i niemieszkalnych mają 

obowiązek złożyć do CEEB deklarację dotyczącą źródeł ciepła i źródeł spalania paliw. Dla 

budynków już istniejących w ciągu dwunastu miesięcy od uruchomienia platformy do trzydziestego 

czerwca, dla nowo powstałych obiektów, w których instalacja źródła ciepła nastąpiła po pierwszym 

lipca dwa tysiące dwadzieścia jeden w terminie czternastu dni od dnia uruchomienia nowego 

źródła ciepła lub spalania paliw. Deklaracje można składać online bezpośrednio do Centralnej 

Ewidencji Emisyjności Budynków, w wersji papierowej za pośrednictwem też Urzędu. Realizując 

zadania mające na celu zwiększenie liczby mieszkańców poddających się szczepieniu COVID w 

dniach ósmy i dwudziesty dziewiąty grudnia dwa tysiące dwadzieścia jeden zorganizowałem po 

raz kolejny plenerowego punkty szczepień przeciw COVID-19 w Gminnym Centrum Kultury. 

Plenerowe punkty szczepień cieszą się dużym zainteresowaniem. Dla przykładu ósmego grudnia 

zaszczepionych zostało około sześćdziesięciu mieszkańców. W związku z przedłużającym się 

kryzysem na granicy państwowej Rzeczypospolitej Polskiej z Republiką Białoruś Sejmik 

Województwa Podlaskiego w dniu dwudziestego grudnia podjął uchwałę w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej gminie Gródek, w dniu dwudziestego trzeciego grudnia dwa tysiące 

dwadzieścia jeden podpisałem umowę z województwem podlaskim na udzielenie dotacji celowej 

na realizację zadań związanych z zarządzaniem kryzysowym na terenie gminy Gródek w 

wysokości pięćdziesięciu tysięcy. W ramach otrzymanych środków zakupiono wodę pitną, dwa 
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zbiorniki na wodę duże, cztery toalety przenośne, agregat prądotwórczy oraz żwir, który był 

potrzebny do tak jakby wspierania ubytków w drogach przygranicznych. Otrzymaliśmy informację 

o zakwalifikowaniu naszej gminy do programu w ramach projektu „Cyfrowa gmina – wsparcie 

rozwoju cyfrowego instytucji samorządowych oraz zwiększanie cyberbezpieczeństwa”. W imieniu 

gminy Gródek umowa została już podpisana. Grant na realizację zaplanowanych działań wynosi 

sto pięćdziesiąt dwa tysiące siedemset dziewięćdziesiąt złotych. W ramach projektu otrzymany 

grant planujemy przeznaczyć na doposażenie stanowisk pracy pracowników Urzędu Gminy, 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Komunalnego Zakładu Budżetowego, stacjonarne i 

przenośne stacje robocze wyposażone w oprogramowanie spełniające wymagania 

bezpieczeństwa. Ponadto w związku z planowanym wdrożeniem w dwutysięcznym dwudziestym 

drugim roku (nieczytelne) [00:16:33] elektronicznego systemu zarządzania dokumentacją 

zintegrowanego systemem już wykorzystywanym w Urzędzie Gminy Gródek planowana jest 

wymiana serwera obsługującego między innymi ten system. Otrzymane środki planuje się 

przeznaczyć również na zakup drukarek, kodów kreskowych, czytników, skanera oraz 

przeprowadzenie audytu cyberbezpieczeństwa i zorganizowania szkoleń dla pracowników Urzędu 

Gminy i gminnych jednostek organizacyjnych. 

[00:17:00] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Ponadto w omawianym okresie uczestniczyłem w 

spotkaniu z samorządowcami z terenu gminy... przygranicznych objętych zakazem przebywania, 

które odbyło się w Urzędzie Gminy, miasta i gminy Krynki z udziałem premiera Mateusza 

Morawieckiego, wojewody podlaskiego i marszałka województwa podlaskiego Artura Kosickiego. 

No i oczywiście we wspólnym posiedzeniu Rady Gminy Gródek. Dziękuję, jeżeli są pytania to 

bardzo proszę. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję panu Wójtowi za przedstawienie 

sprawozdania z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. Czy ktoś z Państwa 

Radnych ma pytania odnośnie przedstawionego sprawozdania? Proszę bardzo, pani Radna 

Gościk. 

- Radna Alina Gościk: Szanowny pani Wójcie. Właśnie pan przeczytał, że... o sali gimnastycznej. 

Bardzo fajnie wygląda sala gimnastyczna, tylko ja mam pytanie, w jaki sposób będą zamocowane 

słupki do piłki siatkowej? Bo wczoraj byłam na sali, jeszcze nie było jakby tych otworów, może są 

jakieś nowe technologie? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Proszę bardzo. 

- Kierownik Referatu Monika Kazberuk: Słychać mnie? Chyba tak. No słupki zostaną, tak, cały 

komplet zostanie zamówiony w specjalistycznej firmie, ona przyjedzie, to zamontuje, czyli wykona 

specjalne te tuleje, bądź jakieś tam inne otwory, no nie wiem dokładnie, jak to się nazywa, bo też 

są różne technologie, różni producenci stosują. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy są jeszcze pytania odnośnie przedstawionego 

sprawozdania? Nie widzę. Stwierdzam, że sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie 

międzysesyjnym zostało przyjęte do akceptującej wiadomości. Punkt trzeci porządku obrad 

uważam za zrealizowany. Wysoka Rado, przystępujemy do rozpatrzenia czwartego punktu, to jest 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwa tysiące 

dwudziesty pierwszy rok. Projekt uchwały... znowelizowanej, to znaczy z poprawkami Państwo 

Radni otrzymaliśmy przed dzisiejszą sesją. Był on szczegółowo omawiany na posiedzeniu 

wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy. Poproszę panią Skarbnik o omówienie projektu uchwały. 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: Wspomniałam o tym na Komisji. Państwo pierwotną uchwałę 

dostaliście bardzo wcześnie, bo siedemnastego grudnia, w międzyczasie należało dokonać 

jeszcze zmian. W związku z tym też tutaj mówiłam wstępnie, jeszcze przedwczoraj, że będą 

dodatkowe środki na realizację zadań w zakresie wspierania ochrony granicy państwowej, jednak 

dwudziestego ósmego grudnia, już jak przyszłam po Komisji, okazało się, że wojewoda 

poinformował Urząd, że procedowanie tego wniosku zostało przesunięte na początek przyszłego 

roku, więc te dwa tysiące czterysta należało z budżetu zdjąć, zarówno z planu dochodów, jak i 

wydatków. Ponadto w dniu czternastego grudnia wniosek o zmiany w planie złożył dyrektor szkoły 

podstawowej, które też tutaj zostały zwarte, a pozostałe zmiany dotyczą dostosowania planu 

wydatków Urzędu Gminy Gródek do aktualnie realizowanych zadań samorządu. W szczególności 

zabezpieczenia środków na zimowe utrzymanie dróg, ubezpieczenia strażaków oraz samochodów 

bojowych, zakupy materiałów i energii, zakupy usług pozostałych oraz inne niezbędne wydatki. 

Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie 

odnośnie omawianego projektu uchwały? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Przepraszam. 

Poproszę o przedstawienie opinii Przewodniczącego Komisji Gospodarki Finansów i Rolnictwa 

Rady Gminy pana Grzegorza Borkowskiego. Proszę bardzo. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Dziękuję. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. 

Projekt tej uchwały był rozpatrywany na ostatnim posiedzeniu Komisji, Wspólnych Komisji Rady 

Gminy w Gródku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się trzynastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty pierwszy rok 

została podjęta jednogłośnie. Punkt czwarty porządku obrad uważam za zrealizowany. 

Przystępujemy do realizacji piątego punktu dzisiejszej sesji: rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące 

dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań 
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na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem. Projekt uchwały 

otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on również omawiany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Gródek. Proszę panią Martę Popławską, Skarbnika 

Gminy o omówienie projektu uchwały. 

[00:23:28] 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: Tak jak już pan Przewodniczący tutaj zaznaczył, projekt wraz z 

bardzo szerokim objaśnieniem otrzymaliście Państwo. Również mówiłam o tym na Komisji. 

Jeszcze tylko może przybliżę, co zmieniło się w stosunku do pierwotnego projektu. Jak zwykle 

tutaj też przychodzi opinier i ja musiałam tę opinię, tę uchwałę dostosować do uwag zawartych w 

tej opinii i tak, w odniesieniu do planowanych nadwyżek operacyjnych w latach dwadzieścia dwa... 

dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem zweryfikowano ich wysokości 

zgodnie z uwagami zawartymi w uchwale Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

z dnia trzynastego grudnia w sprawie wyrażania opinii o projekcie, uchwałę w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa 

tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące 

dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem. Jednakże zakłada się, że są one możliwe do 

uzyskania we wskazanym poziomie na podstawie nadwyżek uzyskanych w latach poprzednich. W 

prognozowanym okresie wieloletniej prognozy finansowej odnotowuje się fakt spełnienia 

indywidualnego wskaźnika spłaty, wynikającego z artykułu dwieście czterdzieści trzy Ustawy o 

finansach publicznych, stopnia realizacji poszczególnych wielkości zawartych z tym dokumencie z 

punktu widzenia osiągnięcia zakładanych kwot jest ograniczony. Trzeba zaznaczyć, iż długi, bo 

szesnastoletni okres prognozowania obarczony jest znacznym ryzykiem błędu, szacowaniu 

wartości istotnych z punktu widzenia obsługi zaciągniętego długu. W wieloletniej prognozie 

finansowej wprowadzono już na dzień dzisiejszy dwa przedsięwzięcia. Jedno to jest rozwój e-

usług w gminach Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego, gdzie liderem jest Związek 

Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego, gdzie gmina Gródek jest jednym z partnerów oraz 

nowe przedsięwzięcie. To jest przebudowa drugi gminnej, ulica Piękna w Waliłach-Stacji w gminie 

Gródek. W ramach Rządowego Funduszu Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych, który 

podzielony został na lata dwadzieścia dwa – dwadzieścia trzy, gdzie w roku dwudziestym drugim 

planuje się wydatkować kwotę osiemdziesiąt tysięcy, a w roku dwudziestym trzecim kwotę miliona 

czterystu tysięcy. W odniesieniu do projektu uchwały tej z piętnastego listopada wprowadzono 

następujące zmiany: zmniejszono dochody o kwotę sześćset siedemnaście tysięcy 

dziewięćdziesiąt dziewięć złotych, zwiększono wydatki o kwotę pięćset siedem tysięcy sto 

dwadzieścia dziewięć złotych. I tym samym zwiększył się deficyt o kwotę milion sto dwadzieścia 

cztery dwieście dwadzieścia osiem. Do tego dokumentu wprowadzono dane historyczne 

wykonania budżetu w latach dwa tysiące piętnaście – osiemnaście, które niezbędne będą do 

wyliczenia relacji łącznej kwoty przypadającej w danym roku budżetowym spłat i wykupów 

określonych w artykule dwieście czterdzieści trzy ustęp jeden Ustawy o Finansach Publicznych do 

planowanych dochodów bieżących budżetu. Organ wykonawczy zarządzeniem numer dwieście 
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trzydzieści pięć przez dwadzieścia jeden z dnia dziewiętnastego listopada zadecydował o wyborze 

średniej z ostatnich siedmiu lat do obliczenia relacji w latach dwadzieścia dwa – dwadzieścia pięć. 

W odniesieniu do formalnej poprawności uchwały w sprawie WPF sprostowano uwagi zawarte w 

opinii z dnia trzynastego grudnia i tak, dla dwutysięcznego drugiego roku... dwa tysiące 

dwudziestego drugiego roku w kolumnie dziewięć trzy jeden, kwota trzydzieści siedem tysięcy 

trzysta dwa, dla roku dwa tysiące dwudziestego drugiego w kolumnie dziewięć trzy jeden jeden, 

kwota dwadzieścia dziewięć tysięcy osiemset sześćdziesiąt osiem, dla roku dwadzieścia dwa w 

kolumnach od dziewięć cztery do dziewięć cztery jeden, kwota milion czterysta siedemdziesiąt 

dziewięć siedemset czterdzieści osiem, dla roku dwadzieścia dwa w kolumnie dziewięć cztery 

jeden jeden kwota milion trzysta dwadzieścia dziewięć dziewięćset osiemdziesiąt cztery, dla roku 

dwa tysiące trzydziestego w kolumnie trzy jeden wykazano przeznaczenie prognozowanej 

nadwyżki w kwocie sześćset siedemdziesiąt pięć tysięcy. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję pani Skarbnik za omówienie projektu uchwały. 

Czy są pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Nie widzę. Odczytam obecnie Uchwałę 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. Uchwała numer RIO.2-00311-49/2021 składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia trzynastego grudnia dwa tysiące 

dwudziestego pierwszego roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – 

dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące 

dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem. Na podstawie artykułu trzynastego punkt 

dwunasty i artykułu dziewiętnastego ustęp drugi Ustawy z dnia siódmego października tysiąc 

dziewięćset dziewięćdziesiątego drugiego roku o regionalnych izbach obrachunkowych, tekst 

jednolity, dziennik ustaw z dwa tysiące dziewiętnastego roku, pozycja dwa tysiące sto trzydzieści 

siedem, artykułu dwieście trzydzieści ustęp drugi i trzeci Ustawy z dnia dwudziestego siódmego 

sierpnia dwa tysiące dziewiątego roku o finansach publicznych, tekst jednolity, dziennik ustaw z 

dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku, pozycja trzysta pięć ze zmianami oraz zarządzenia 

numer jeden / czternaście z dnia pierwszego kwietnia dwa tysiące czternastego roku Prezesa 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyznaczenia składów orzekających i 

ich przewodniczących działających w siedzibie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku i 

zespołach zamiejscowych w Łomży i Suwałkach. 

[00:29:36] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Skład orzekający w osobach Katarzyna 

Gawrońska przewodnicząca, Agnieszka Gerasimiuk członek, Marcin Tyniewicki członek, opiniuje 

z zastrzeżeniami projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy 

Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą 

kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści 

siedem. Uzasadnienie: skład orzekający sformułował opinię o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – 

dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące 
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dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem zawartym w zarządzeniu numer dwieście 

trzydzieści trzy / dwadzieścia jeden Wójta Gminy Gródek z dnia piętnastego listopada dwa tysiące 

dwudziestego pierwszego roku, w nawiasie, (data wpływu do RIO piętnastego listopada dwa 

tysiące dwudziestego pierwszego roku), z uwzględnieniem projektu budżetu gminy Gródek na 

dwa tysiące dwudziesty drugi rok, zarządzenie numer dwieście trzydzieści cztery / dwadzieścia 

jeden z dnia piętnastego listopada dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku. Analiza 

powyższych dokumentów wykazała, iż zachowano wymogi okresowe wynikające z artykułu 

dwieście dwadzieścia siedem Ustawy z dnia dwudziestego siódmego sierpnia dwa tysiące 

dziewiątego roku o finansach publicznych, tekst jednolity, dziennik ustaw dwa tysiące 

dwudziestego pierwszego roku, pozycja trzysta pięć ze zmianami. Przedłożony projekt uchwały w 

sprawie WPF gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć 

wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa 

tysiące trzydzieści siedem spełnia co do zasady wymagania formalne w zakresie kompletności 

przedmiotu, regulacji określonych w przepisach artykułu dwieście dwadzieścia sześć, artykułu 

dwieście dwadzieścia siedem, artykułu dwieście dwadzieścia osiem i artykułu dwieście 

dwadzieścia dziewięć Ustawy z dnia dwudziestego siódmego sierpnia dwa tysiące dziewiątego 

roku o finansach publicznych oraz przepisach rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 

dziesiątego stycznia dwa tysiące trzynastego roku w sprawie WPF, jednostki samorządu 

terytorialnego, tekst jednolity, dziennik ustaw z dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku, 

pozycja osiemdziesiąt trzy. Przyjęte dla roku dwa tysiące dwudziestego drugiego wartości 

znajdują uzasadnienie w projekcie budżetu gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok i 

są z nim zgodne w zakresie ogólnych kwot dochodów i wydatków w wyniku budżetu, jak i 

wielkości przychodów i rozchodów. Projekt budżetu gminy Gródek przewiduje dochody o 

wysokości trzydzieści milionów osiemset sześćdziesiąt siedem tysięcy dziewięćset sześćdziesiąt 

trzy złote, w tym dochody bieżące dwadzieścia osiem... dwadzieścia cztery miliony osiemset 

czternaście tysięcy dwieście sześć złotych. Dochody majątkowe – sześć milionów pięćdziesiąt trzy 

tysiące siedemset pięćdziesiąt siedem złotych oraz wydatki ogółem w kwocie trzydzieści dwa 

miliony sto dziewięć tysięcy siedemdziesiąt dwa złote, w tym wydatki bieżące dwadzieścia trzy 

miliony trzysta czterdzieści dwa tysiące sześćset dwadzieścia cztery złotych. Wydatki majątkowe 

osiem milionów siedemset sześćdziesiąt sześć tysięcy czterysta czterdzieści osiem złotych. 

Różnica pomiędzy planowanymi dochodami a wydatkami budżetu stanowi deficyt w wysokości 

jeden milion dwieście czterdzieści jeden tysięcy sto dziewięć złotych. Jako źródło pokrycia tego 

deficytu wskazano w paragrafie piątym projektu uchwały przychody z tytułu zaciągniętych 

kredytów w kwocie sześćset siedemdziesiąt trzy tysiące czterysta cztery złote, przychody z tytułu 

wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu gminy 

wynikających z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie pięćset dwadzieścia dwa 

tysiące dwieście czterdzieści siedem złotych oraz przychody pochodzące ze szczególnych zasad 

wykonywania budżetu określonych w odrębnych ustawach w kwocie czterdzieści pięć tysięcy 

czterysta pięćdziesiąt osiem złotych. Powyższe źródła pokrycia deficytu zgodne są z artykułem 

dwieście siedemnastym ustęp drugi punkt drugi, punkt szósty i punkt ósmy Ustawy z dnia 
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dwudziestego siódmego sierpnia dwa tysiące dziewiątego roku o finansach publicznych. Łączna 

planowana w projekcie budżetu na dwa tysiące dwudziesty drugi rok kwota przychodów wynosi 

jeden milion osiemset pięćdziesiąt sześć tysięcy sto dziewięć złotych i obejmuje przychody z tytułu 

zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym w wysokości sześćset siedemdziesiąt trzy 

tysiące czterysta cztery złote, przychody z tytułu wolnych środków, o których mowa w artykule 

dwieście siedemnastym ustęp drugi punkt szósty Ustawy o finansach publicznych w wysokości 

jeden milion sto trzydzieści siedem tysięcy dwieście czterdzieści siedem złotych oraz przychodu z 

tytułu niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających z 

rozliczenia dochodów i wydatków związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu 

określonymi w odrębnych ustawach w wysokości czterdzieści pięć tysięcy czterysta pięćdziesiąt 

osiem złotych. 

[00:35:10] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Rozchody w wysokości sześćset 

piętnaście tysięcy złotych obejmują spłaty otrzymanych krajowych pożyczek i kredytów w 

wysokości dziewięćdziesiąt pięć tysięcy złotych oraz zakup papierów wartościowych w wysokości 

pięćset dwadzieścia tysięcy złotych. Wynik z działalności bieżącej gminy zamyka się nadwyżką 

operacyjną w wysokości milion czterysta siedemdziesiąt jeden tysięcy pięćset osiemdziesiąt dwa 

złote, wypełniając tym samym dyspozycję artykułu dwieście czterdzieści dwa Ustawy z dnia 

dwudziestego siódmego sierpnia dwa tysiące dziewiątego roku o finansach publicznych. Skład 

orzekający zgłasza jednak zastrzeżenia co do wysokości zaplanowanych w budżecie przychodów 

wewnętrznych angażowanych na pokrycie planowanego deficytu budżetowego oraz rozchodów. 

Analiza sprawozdań oraz bilansu z wykonania budżetu gminy za dwa tysiące dwudziesty rok 

sporządzonego według stanu na dzień trzydziesty pierwszy grudnia dwa tysiące dwudziestego 

roku wskazuje, iż w dwa tysiące dwudziestym pierwszym roku gmina dysponuje przychodami 

wyłącznymi w wysokości jeden milion pięćset dziewięćdziesiąt jeden tysięcy sześćset 

siedemdziesiąt cztery złote pięćdziesiąt pięć groszy. Ponadto według przewidywalnego wykonania 

budżetu roku dwa tysiące dwudziestego pierwszego przedstawionego w projekcie WPF gminy rok 

budżetowy dwa tysiące dwudziesty pierwszy zamknie się niższym od planowanego deficytem 

wynoszącym sześćset dwadzieścia jeden tysięcy dziewięćset pięćdziesiąt pięć tysięcy... sześćset 

dwadzieścia jeden tysięcy dziewięćset pięćdziesiąt pięć złotych pięćdziesiąt trzy grosze oraz 

zrealizowane zostaną rozchody w wysokości sześćset piętnaście tysięcy złotych. Zatem 

maksymalna kwota przychodów wewnętrznych możliwa do zaangażowania w budżecie roku dwa 

tysiące dwudziestego drugiego wyniesie trzysta pięćdziesiąt cztery tysiące siedemset 

dziewiętnaście złotych dwa grosze, nie zaś jeden milion sto osiemdziesiąt dwa tysiące siedemset 

pięć złotych. Z objaśnień do projektu WPF wynika, że gmina otrzyma w dwa tysiące dwudziestym 

pierwszym roku środki uzupełnienia subwencji ogólnej oraz środki z Funduszu Przeciwdziałania 

COVID-19. Skład orzekający zastrzega zatem, że warunkiem przyjęcia przez Radę konstrukcji 

budżetu przedstawionej w zarządzeniu numer dwieście trzydzieści cztery / dwadzieścia jeden z 

dnia piętnastego listopada dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku jest zamknięcie roku dwa 
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tysiące dwudziestego pierwszego nadwyżką budżetową, nie niższą niż dwieście sześć tysięcy 

trzydzieści złotych czterdzieści pięć groszy, nie zaś deficytem budżetowym. Zgodnie z projektem 

uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na koniec dwa tysiące 

dwudziestego pierwszego roku zadłużenie gminy wyniesie dziewięć milinów osiemset 

sześćdziesiąt sześć tysięcy sześćset czterdzieści dwa złote. W związku z konstrukcją budżetu 

przyjętą na dwa tysiące dwudziesty drugi rok zadłużenie gminy na koniec dwa tysiące 

dwudziestego drugiego roku utrzyma się na wysokim poziomie i wyniesie dziewięć milionów 

dziewięćset dwadzieścia pięć tysięcy czterdzieści sześć złotych. Zaciągnięty i planowany do 

zaciągnięcia dług ma zostać spłacony do końca dwa tysiące trzydziestego siódmego roku. W 

kolejnych latach objętych prognozą gmina nie planuje pozyskiwania nowych przychodów z tytułów 

zwrotnych, w nawiasie, (zaciągania długu publicznego). Według założeń przedłożonego projektu 

WPF gmina ma osiągnąć w latach dwa tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące trzydzieści siedem 

dodatnie wyniki budżetów, kolumna trzecia WPF, które w całości będą służył finansowaniu w 

poszczególnych latach rozchodów tytułem spłaty zaciągniętego i planowanego do zaciągnięcia 

długu. We wszystkich latach objętych prognozą zakładane są tak zwane nadwyżki operacyjne, 

czyli dodatnie różnice między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi, uwzględniające 

wymogi reguł wydatkowych z artykułu dwieście czterdzieści dwa ustęp pierwszy Ustawy o 

finansach publicznych, kształtujących się na poziomie dziewięćset dziewięćdziesiąt cztery tysiące 

siedemset czterdzieści sześć, dwa miliony osiemset sześćdziesiąt trzy tysiące sześćset 

osiemdziesiąt jeden złotych. W całym okresie objętym prognozą planuje się uzyskiwanie 

dochodów ze sprzedaży majątku w łącznej kwocie wynoszącej jeden milion osiemset 

sześćdziesiąt trzy tysiące złotych. Z przedłożonego projektu uchwały w sprawie uchwalenia WPF 

gminy wynika, iż we wszystkich latach objętych prognozą zostanie zachowana relacja, o której 

mowa w artykule dwieście czterdzieści trzy Ustawy z dnia dwudziestego siódmego sierpnia dwa 

tysiące dziewiątego roku o finansach publicznych, to znaczy wskaźniki planowanych w 

poszczególnych latach spłat zobowiązań, w nawiasie, (wynikających z relacji po lewej stronie 

nierówności we wzorze z artykułu dwieście czterdzieści trzy Ustawy o finansach publicznych nie 

przekroczą wskaźników dopuszczalnych limitów spłat zobowiązań określonych po prawej stronie 

nierówności we wzorze). 

[00:40:47] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Podkreślić jednak trzeba, że realizacji 

przyjętych w WPF wskaźników jest w znacznym stopniu uzależniona od realistyczności 

planowanych na poszczególne lata struktur budżetu. Skład orzekający zgłasza zastrzeżenia co do 

wysokości planowanych w poszczególnych latach nadwyżek operacyjnych w kontekście danych 

historycznych, objaśnień do WPF oraz projekcji nadwyżek operacyjnych w obecnie obowiązującej 

prognozie. W latach dwa tysiące dwadzieścia dziewięć – dwa tysiące trzydzieści siedem planuje 

się nadwyżki operacyjne w wysokości dwa miliony czterdzieści dwa tysiące sto dwadzieścia jeden 

złotych do dwa miliony osiemset sześćdziesiąt trzy sześćset osiemdziesiąt jeden złotych. Nie 

znajduje to uzasadnienia w świetle wykonań lat poprzednich oraz objaśnień, a zgodnie z 



XXXIII Sesja Rady Gminy Gródek 
www.transkryptor.pl 

12 

obowiązującym WPF uchwała numer trzydzieści dwa / dwieście siedemdziesiąt cztery / 

dwadzieścia jeden nadwyżki w tym okresie miały kształtować się na poziomie pięćset 

dziewięćdziesiąt cztery tysiące sto trzydzieści trzy do osiemset dwudziestu tysięcy złotych. Skład 

orzekający wskazuje zatem, że należy zweryfikować wysokość planowanych na poszczególne 

lata nadwyżek operacyjnych. Z formalnego punktu widzenia spełniony jest wymóg realistyczności, 

o którym stanowi artykuł dwieście dwadzieścia sześć ustęp pierwszy Ustawy o finansach 

publicznych. Z kolei stopień realizacji poszczególnych wielkości, a więc ocena realistyczności 

WPF z punktu widzenia osiągnięcia zakładanych kwot jest dosyć ograniczona. Długi, bo 

szesnastoletni czas prognozowania obarczony jest znaczącym ryzykiem błędu, szacowane 

wartości istotnych z punktu widzenia obsługi zaciągniętego i planowanego do zaciągnięcia długu. 

Uwzględniając konieczność generowania od zaciągniętego i planowanego do zaciągnięcia długu 

na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok nadwyżek budżetowych przeznaczonych do spłaty w ocenie 

składu orzekającego konieczne jest monitorowanie realizacji założeń przedstawionych w 

prognozie. Skład orzekający podkreśla konieczność zachowania dyscypliny w wykonaniu budżetu 

w okresie objętym prognozą celem urzeczywistnienia zakładanych w WPF wartości, w tym 

osiągnięcia prognozowanych wskaźników obsługi długów warunkowych przede wszystkim 

odpowiednimi wynikami operacyjnymi budżetów, a w latach dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa 

tysiące dwadzieścia pięć również dochodami ze sprzedaży majątku. Niezrealizowanie wartości 

istotnych z punktu widzenia ustalenia dopuszczalnych w poszczególnych latach wskaźników 

spłaty zobowiązań może bowiem zagrozić prawidłowości uchwalania i wykonywania budżetów w 

następnych latach. Skład orzekający zastrzega zatem, że przyjęcie przez Radę budżetu i WPF 

gminy skutkujących dalszym wzrostem zadłużenia gminy powinno być poprzedzone wnikliwą 

analizą potrzeb gminy, z uwzględnieniem finansowych i poza finansowanych czynników ryzyka w 

zakresie możliwości spłaty planowanego do zaciągnięcia zadłużenia. W odniesieniu do formalnej 

poprawności projektu WPF gminy Gródek skład orzekający zauważa, co następuje: występują 

rozbieżności w stosunku do projektu uchwały budżetowej w zakresie kwot wskazanych dla roku 

dwa tysiące dwudziestego drugiego, kolumna dziewięć trzy jeden powinno być trzydzieści siedem 

tysięcy trzysta dwa złote, kolumna dziewięć trzy jeden jeden powinno być dwadzieścia dziewięć 

tysięcy osiemset sześćdziesiąt osiem złotych, kolumna dziewięć cztery jeden powinno być jeden 

milion czterysta siedemdziesiąt dziewięć tysięcy siedemset czterdzieści osiem złotych, kolumna 

dziewięć cztery jeden jeden powinno być jeden milion trzysta dwadzieścia dziewięć tysięcy 

dziewięćset osiemdziesiąt cztery złote, w kolumnie trzy jeden w roku dwa tysiące trzydziestym 

należy wykazać przeznaczenie prognozowanej nadwyżki w pełnej kwocie nadpłaty zadłużenia. 

[00:45:19] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Biorąc pod uwagę przedstawione 

powyżej okoliczności skład orzekający wydał opinię jak w sentencji: pouczenie od niniejszej 

uchwały służy prawo odniesienia odwołania do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku, ulica Branickiego trzynaście, w terminie czternastu dni od dnia doręczenia uchwały. 

Podpisała przewodnicząca składu orzekającego Katarzyna Gawrońska. Tak, jak Państwo Radni 



XXXIII Sesja Rady Gminy Gródek 
www.transkryptor.pl 

13 

wiedzą, te wszystkie zastrzeżenia, o czym pani Skarbnik informowała już na Wspólnej Komisji 

zostały już wykonane. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Projekt tej 

uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

dwudziestego ósmego grudnia dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku. Projekt uzyskał 

pozytywną akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się trzynastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa 

tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem została 

podjęta jednogłośnie. Wysoka Rado, szósty punkt dzisiejszej sesji obejmuje rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok. 

Projekt budżetu gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok otrzymaliśmy w ustawowym 

terminie. Był on tematem obrad Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy oraz 

Wspólnego Posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy. Proszę o zabranie głosu pana Wiesława 

Kuleszę, Wójta Gminy. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Już tak 

przyzwyczailiśmy się, że na ostatniej sesji w roku poprzedzającym, właściwie w grudniu, nowy 

budżet staramy się podjąć, uchwałę dotyczącą budżetu gminy na rok następny. Także... budżet 

Państwo otrzymaliście w ustawowym terminie, tak jak już dzisiaj było mówione. Budżet trafił do 

Radnych, do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Regionalna Izba Obrachunkowa wydała w tej 

sprawie opinię. Państwo Radni mieli możliwość taką, żeby tutaj... uczestnicząc w Komisji pani 

Skarbnik przedstawiała ten projektu budżetu i były omawiane kwestie związane z nim. Także ja 

myślę, że biorąc pod uwagę, że każdy budżet, tak jakby, wymaga dogłębnej analizy, różnych 

konsultacji, różnych uzgodnień, a także zmian, to wymaga dużo pracy, która za każdym razem, 

jak to się mówi, przynosi nowe warunki do jego... w oparciu o nowe warunki do jego opracowania, 

o dane, a więc o pozyskane środki, o inne przepisy, które wchodzą w rachubę. I tutaj w tym 

momencie, tutaj tak jak zawsze to jest, że Pani Skarbnik najwięcej pracy wkłada w tworzenie 

budżetu, także bardzo dziękuję pani Skarbnik za przygotowanie projektu budżetu. Szanowni 

Państwo, bardzo ważnym jest, czy... tak jakby opracowanie budżetu, żeby spełnić te wszystkie 

wymogi. Wymogi dotyczące przepisów, Ustawy o finansach publicznych, a także wymogi 

określone w wytycznych Regionalnej Izby Obrachunkowej, tak jak przed chwilą była czytana 
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opinia w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. Tak samo jest opinia wydana w sprawie 

projektu budżetu, a więc my musimy te wszystkie wymogi spełnić. I tutaj takim bardzo ważnym 

wymogiem jest to, żeby nie pozwolić na to, aby wydatki bieżące były wyższe od dochodów 

bieżących, czyli spełnienie tak zwanych wymogów artykułu dwieście siedemdziesiąt trzy, tak? 

Także to, to jest artykuł, który nas obliguje i w tym przypadku to, co dzisiaj było przedstawione, że 

mamy nadwyżkę operacyjną w wysokości ponad milion złotych, a więc to jest ten wskaźnik, który 

nas, tak jakby, uzasadniania to, że spełniamy ten warunek w dosyć dobrym stopniu. To samo 

dotyczy wskaźnika dotyczącego stanu... wskaźnika zobowiązań w danym roku, a więc na ten rok, 

na następny rok ten wskaźnik wynosi ponad trzynaście procent, u nas ten stan zobowiązań 

wynikający z projektu budżetu wynosi ponad trzy procent, około chyba trzy dziewięćdziesiąt parę 

procent. Także tutaj też spełniamy. Bardzo ważnym wskaźnikiem, który osiągnęliśmy, tutaj można 

zauważyć, znaczy osiągnęliśmy... W fazie projektu oczywiście to to, że wskaźnik ilość, wartość 

wydatki związane z planowanymi inwestycjami wynoszą, wyniosą ponad osiem milionów złotych i 

to w warunkach naszego budżetu w efekcie będzie to stanowić między dwadzieścia pięć a 

trzydzieści procent wydatków ogółem. To jest wskaźnik bardzo taki pocieszający i optymistyczny. 

[00:52:12] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) I jak to się mówi dający tę funkcję rozwoju. Także te 

wskaźniki, szanowni Państwo, pozwalają nam na to, żeby... określić, że ten budżet jest no po 

pierwsze realny do... do realizacji, bo tak jak Państwo zauważyli, że... no oczywiście w opinii tego 

nie będzie podane, bo to są wydatki majątkowe, które dają te pozytywne wskaźniki dla 

Regionalnej Izby Obrachunkowej też, ale chodzi o to, że po raz kolejny udowodniliśmy, że 

właściwa analiza problemów. Nie problemów takich, które dotyczą, jak to się mówi, wszystkich i 

jak to się mówi wszystkich problemów, tylko problemów związanych z możliwością pozyskania 

środków zewnętrznych. A więc potrafimy oceniać, które problemy możemy rozwiązać w oparciu o 

środki zewnętrzne, bo tak jak wiemy własnych środków na te cele za bardzo nie mamy, tak? A 

więc tutaj, gdy ocenimy z punktu widzenia, tak w sposób najszybszy, to można powiedzieć, że w 

budżecie są zaplanowane wydatki inwestycyjne, w załączniku inwestycyjnym, można powiedzieć, 

prawie wszystkie, gdzie dotyczą, dotyczą dofinansowania z różnych źródeł i to nie w wysokości, 

tak jak mówiłem na Komisji, bo w tej chwili dofinansowanie pięćdziesiąt procent tak do 

przedsięwzięcia to też dobre, ale to też za dużo, bo duży wkład wtedy musiałby wynosić gminy 

Gródek, a te przypadki dofinansowań z innych źródeł wskazane wynoszą dziewięćdziesiąt – 

dziewięćdziesiąt pięć procent, a więc są bardzo, bardzo korzystne i optymistyczne. A więc tak 

krótko, najkrócej ujmując. Budżet jest realny do zrealizowania, co wynika już nawet z opisu. 

Natomiast, szanowni Państwo, co nas czeka. Mamy nadal tę sytuację epidemiologiczną, mamy 

sytuację tą na granicy, mamy inflację, mamy wzrost cen usług i towarów i to szanowni Państwo te 

wszystkie kosztorysy, które robiliśmy chociażby na realizacje tych przedsięwzięć zaplanowanych 

to one są na pewien dzień, tak, aktualne, tak? Co nas czeka w momencie, gdy będziemy ogłaszać 

i rozstrzygać to nie wiemy, czy te ceny wzrosną jeszcze bardziej, bo jeżeli nieznacznie wzrosną to 

jest tutaj nadzieja taka, że nie będziemy musieli robić jakichś tam rewolucji czy nie zawieszać 
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realizacji jakiejś inwestycji. Wynika, że raczej te wszystkie inwestycje zrealizujemy. Natomiast, 

jeżeli to pójdzie znacznie w górę to wtedy, niestety, będziemy... wchodzi w rachubę, że być może 

przyjdzie z czegoś zrezygnować, bo to wynika z konstrukcji budżetu i z ilości zadań, bo tak jak 

zauważyliście Państwo, to ilość zadań jest rekordowa, jak to się mówi. Wszystkie, tak jak mówię, z 

dofinansowaniem. Praktycznie nie ma z czego zrezygnować. Chcielibyśmy to wszystko wykonać 

dla rozwoju naszej gminy i liczę na to, że tak będzie. Także szanowni Państwo, jeżeli chodzi o to, 

ze myśmy starali się wykorzystać każdą złotówkę własną i zewnętrzną to chociażby świadczy fakt, 

że na przykład biorąc pod uwagę potrzebę rozwiązania problemów wodnokanalizacyjnych. 

Pisaliśmy o różne środki, między innymi był taki program rządowy dotyczący gmin tam, gdzie był 

PGR-y i tutaj otrzymaliśmy takie dofinansowanie na możliwość realizacji, budowy kanalizacji, 

wodociągu. Można powiedzieć jako jedyna gmina, o ile się nie mylę, w powiecie w danym czasie. 

Także to jest takie optymistyczne. Następnie chcąc też realizować kwestie wodno-ściekowe to 

tutaj wpłynęła też do naszej gminy tak zwana uzupełniająca subwencja ogólna w wysokości 

półtora miliona, w rozbiciu dziewięćset tysięcy na kanalizację i sześćset na wodociągi, która nam 

pozwoli właśnie... te dwie, te dwa programy już pozwolą nam na to, żeby zrealizować te 

zaplanowane odcinki kanalizacji, Agrestowa, Jaśminowa, Kolonia Gródek, Ruda i tak dalej i tak 

dalej. Także to nam pozwoli, żeby zamknąć temat, jak to się mówi, wykonać te zaległe 

przedsięwzięcia inwestycyjne w tym zakresie. Słyszeliśmy, słyszymy często o Nowym Ładzie, nie? 

Często zadajemy pytania, czy ten Nowy Ład to jest, jak to się mówi, dobra sprawa dla gminy czy 

nie. Ja oceniam w ten sposób, jeżeli widzimy, że w naszej gminie budżet nie jest jakiś tam... nie 

jest w kierunku malejącym, jest na poziomie wyższym niż był to oznacza, że pieniążki, które 

otrzymaliśmy... Bo napisaliśmy w ramach Nowego Ładu trzy wnioski. Wszystkie trzy nasze 

wnioski przeszły, na wielkość cztery i pół miliona. Między innymi będziemy realizować sprawy 

związane z taką, można powiedzieć, kompleksową termomodernizacją budynku OSP, czyli 

począwszy od dachu, poprzez okna, elewację, kotłownię i tak dalej, panele fotowoltaiczne. 

[00:57:40] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Także to wszystko powstanie w ramach tego projektu 

termomodernizacji OSP. Kolejną inwestycją, którą w ramach Nowego Ładu będziemy realizować 

to też montaż instalacji fotowoltaicznych w budynkach użyteczności publicznej wraz z magazynem, 

jak to się nazywa, energii, tak? Które pozwoli, żeby tę energię na in plus też, jak to się mówi, 

przechwycić i magazynować dla celów, co pozwoli właśnie też na, jak oszczędności w zakresie 

kosztów energii, a także jeżeli chodzi o sprawy zmniejszania, tak zwanego, CO2. I kolejna sprawa 

to właśnie ulica Kwiatowa... Piękna przepraszam. I ulica Piękna to akurat tak się składa, że na tę 

ulicę nie mieliśmy tak jakby projektu, tak, w momencie składania. Weszła ona w rachubę, biorąc 

pod uwagę, że tam niestety ona wymaga udawania, między innymi, studzienek chłonnych, gdzie 

też procedura polega na tym, że trzeba zdobyć te wszystkie uprawnienia w tych innych 

instytucjach, które wymagają czasu. Później w efekcie przygotowanie projektu. Zakładamy, że jest 

szansa, że będzie trudno zrealizować ją faktycznie w roku dwudziestym drugim. A więc, jak to się 

mówi, należy traktować tak jakby, że pieniądze są, ale procedury związane z opracowaniem 
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dokumentacji od podstaw mogą nie pozwolić na to, żeby rozpocząć inwestycję w dwudziestym 

drugim roku. Także tutaj jest tak w budżecie ujęte, jak to wynika, że bezpiecznie będzie, jak 

zaplanujemy na... żeby wykonać w komplecie dokumentację. Pieniądze, tak jakby, nie przepadną, 

natomiast będzie możliwość jej zrealizowania w roku kolejnym. I szanowni Państwo, i wiele innych 

programów, na przykład weźmy program RPO. Wszędzie korzystamy z wszystkich programów. 

RPO dało nam warunki do tego, żeby zbudować tam w tym układzie, które konserwator zabytków 

pozwolił, zagospodarowanie Góry Zamkowej według naszego projektu oraz dojście i dojazd na tę 

Górę, czyli ulicę Zamkową. To będziemy realizować też w następnym roku w ramach środków 

Regionalnego Programu Operacyjnego województwa podlaskiego. To samo dotyczy na przykład 

odcinków kolejnych oświetlenia LED i tutaj będzie to dotyczyć miejscowości Pieszczaniki i 

miejscowości Załuki. Także będziemy chcieli zamknąć też temat... w ramach możliwości 

powstałych zamknięcie tematu związanych z... zakończeniem tak jakby termomodernizacji sali 

gimnastycznej, czyli to docieplenie tak zwanego tego stropu, naprawa łazienek i tam 

dostosowanie jeszcze pod innym względem dla funkcji, którą powinna pełnić sala gimnastyczna, 

która pełni sala gimnastyczna. Tak jak widzimy, przewidziany jest zakup samochodu osobowego 

do przewozu osób niepełnosprawnych, ale nie tylko. I szanowni Państwo, tak jak czytaliśmy 

dzisiaj, otrzymaliśmy te programy na zakup komputerów i dla rodzin, sporządziliśmy wniosek dla 

rodzin... został zaakceptowany też dla dzieci z rodzin popegeerowskich i wiele, wiele innych takich 

widzimy inwestycji, które... Nie będę wymieniał wszystkich, bo tak jak widzimy tam i wiaty i jakieś 

inne tam urządzenia na place zabaw, na siłownie widnieją w naszym projekcie budżetu tam, gdzie 

było to uzgadniane. Także szanowni Państwo, żeby za długo nie mówić, bo mówię o sprawach 

oczywistych. Oczywiście wszystko to macie, o wszystkim była mowa. Chciałbym poinformować 

Państwa, że uważam, że to jest jeden z lepszych budżetów, jeżeli chodzi o projekty inwestycyjne, 

działania. To jest dobry budżet, bo osiągnęliśmy super wskaźniki, jeżeli chodzi o, o... kwestie 

związane, tak jak mówimy, wolne środki w wysokości dwa pięćset dziewięćdziesiąt, milion, ponad 

milion wynosi nadwyżka operacyjna. Udział wydatków majątkowych w budżecie jest piękny. I na 

dodatek, co prawda zaplanowany jest kredyt w wysokości, tam chyba, sześćset siedemdziesiąt 

tysięcy, ale przy dobrych wiatrach być może, tak jak zwykle bywa czasami albo często bywa, że 

jak uda się to nie bierzemy, tak? 

[01:02:18] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Ale musimy zabezpieczyć, żeby w momencie 

projektowanie budżetu, bo czasami te sznurki są za krótkie, żeby powiązać, żeby w momencie 

projektowania budżetu takie pieniążki się znalazły dla zabezpieczenia planowanych wydatków 

inwestycyjnych i nie tylko, tak? Także szanowni Państwo, budżet zapewnia realizację zadań 

ustawowych, czyli bieżących wszystkich. Zapewnia możliwość spłaty, jak to się mówi, regulacji 

zobowiązań, które powstaną. Zapewnia możliwość realizacji bardzo wielu inwestycji. Także 

uważam, że to jest bardzo dobry budżet. Jeden z lepszych budżetów. Konstrukcja nasze budżetu 

jest taka, że niestety idąc inną drogą w sposób taki oszczędny, bojąc się, nie pisząc wniosków to 

niestety będziemy stali w miejscu, tak? A więc my musimy ryzykować, jak najwięcej pisać 
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wniosków o środki, szukać, w jaki sposób... dostępny tych środków na wkład własny. Ewentualnie, 

tak jak w tym przypadku, bierzemy parę złotych, planujemy kredyt, który ewentualnie pozwoli nam, 

żeby... gdy wszystko będzie po naszej myśli, w stu procentach zrealizować nasze przedsięwzięcia. 

Także bardzo proszę, wnoszę o uchwalenie budżetu na dwutysięczny dwudziesty drugi rok, który 

da nam możliwość, jak to się mówi, być zadowolonym z jego realizacji, będzie to pewnie taką 

przyjemnością, gdy uda się zrealizować w takiej postaci, jak to widzimy. I dla mieszkańców też, 

pewnie też będzie to pozytywne. A plany mamy róż... dalsze takie, że w tej chwili, szanowni 

Państwo, w rozpatrywaniu jest kilka wniosków, ale również piszemy następne wnioski ogłoszone, 

konkretne, konkretne, inne programy w ramach... na które będziemy pisać nasze tutaj, wskazywać 

nasze potrzeby na dofinansowanie. Także jeszcze raz bardzo dziękuję i proszę o uchwalenie 

budżetu. Troszkę przeziębiony jestem, także przepraszam za, za głos, ale no niestety tak jest. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję panu Wójtowi za omówienie budżetu na rok 

dwa tysiące dwudziesty drugi. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały? Nie widzę. Odczytam obecnie uchwałę RIO. Wysoka Rado, czy jest potrzeba z tym 

uzasadnieniem czytania czy tylko opinię? Pozwolę sobie przeczytać tylko opinię. Uchwała numer 

RIO.2-00310-49/2021 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z 

dnia trzynastego grudnia dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku w sprawie wyrażenia opinii o 

projekcie uchwały budżetowej gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok oraz możliwości 

sfinansowania planowanego deficytu budżetu gminy. Na podstawie artykułu trzynastego punkt 

trzeci i artykułu dziewiętnastego ustęp drugi Ustawy z dnia siódmego października tysiąc 

dziewięćset dziewięćdziesiątego drugiego roku o Regionalnych Izbach Obrachunkowych, w 

nawiasie, (tekst jednolity, dziennik ustaw z dwa tysiące dziewiętnastego roku, pozycja dwa tysiące 

sto trzydzieści siedem), artykułu dwieście trzydzieści osiem i artykułu dwieście czterdzieści sześć 

ustęp pierwszy Ustawy z dnia dwudziestego siódmego sierpnia dwa tysiące dziewiątego roku o 

finansach publicznych, w nawiasie, (tekst jednolity, dziennik ustaw z dwa tysiące dwudziestego 

pierwszego roku, pozycja trzysta pięć ze zmianami) oraz zarządzenia numer jeden / czternaście z 

dnia pierwszego kwietnia dwa tysiące czternastego roku Prezesa Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyznaczenia składów orzekających i ich 

przewodniczących działających w siedzibie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku i 

zespołów zamiejscowych w Łomży i Suwałkach, skład orzekający w osobach Katarzyna 

Gawrońska przewodnicząca, Agnieszka Garasimiuk członek, Marcin Tyniewicki członek, opiniuje 

pozytywnie przedłożony przez Wójta Gminy Gródek projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy na dwa tysiące dwudziesty drugi rok. Opiniuje pozytywnie z zastrzeżeniami 

możliwość sfinansowania przedstawionego w tym projekcie deficytu budżetu gminy. Podpisała 

przewodnicząca składu orzekającego Katarzyna Gawrońska. Proszę pana Grzegorza 

Borkowskiego Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o 

przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Opinia Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek w sprawie budżetu gminy Gródek na 
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dwutysięczny dwudziesty drugi rok: Komisja Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy 

Gródek na posiedzeniu w dniu dwudziestego ósmego grudnia dwutysięcznego dwudziestego 

pierwszego roku przeanalizowała projektu uchwały w sprawie budżetu gminy Gródek na 

dwutysięczny dwudziesty drugi rok. Zapoznała się z wieloletnią prognozą finansową gminy 

Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą 

kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści 

siedem, planem dochodów i wydatków, wykazem zadań i limitem wydatków na zadania 

inwestycyjne, zestawieniem planowanych kwot dotacji udzielonych z budżetu gminy w 

dwutysięcznym dwudziestym drugim roku, planem przychodów i kosztów samorządowych 

zakładów budżetowych na dwutysięczny dwudziesty drugi rok. W oparciu o zaplanowane kwoty, 

punkt pierwszy, dochodów w wysokości trzydzieści milionów dwieście pięćdziesiąt tysięcy 

osiemset sześćdziesiąt cztery złote, punkt drugi, wydatków w wysokości trzydzieści dwa miliony 

sześćset szesnaście tysięcy dwieście jeden złotych, punkt trzeci, przychodów budżetu w 

wysokości dwa miliony dziewięćset osiemdziesiąt tysięcy trzysta trzydzieści siedem złotych, 

rozchodu w wysokości sześćset piętnaście tysięcy złotych. 

[01:08:33] 

- Radny Grzegorz Borkowski: (kontynuując) Punkt czwarty, rezerwy ogólnej w wysokości trzydzieści 

cztery tysiące złotych, punkt piąty rezerwy celowej na wydatki z zakresu zarządzania kryzysowego 

siedemdziesiąt jeden tysięcy złotych, punkt szósty deficytu budżetu w wysokości dwa miliony 

trzysta sześćdziesiąt pięć tysięcy trzysta trzydzieści siedem złotych. Punkt siódmy, kwot dotacji na 

zadania własne gminy realizowane przez podmioty niezaliczone do sektora finansów publicznych 

w kwocie jeden milion pięćset pięćdziesiąt tysięcy sześćset trzydzieści dziewięć złotych oraz 

zaliczone do sektora finansów publicznych w kwocie jeden milion sześćset pięćdziesiąt dziewięć 

tysięcy trzysta trzydzieści trzy złote w tym dotacja podmiotowa dla Stowarzyszenia Załuki nad 

Supraślą w kwocie osiemset dwadzieścia cztery tysiące dwieście osiemdziesiąt dziewięć złotych 

łącznie, dotacja przedmiotowa dla Komunalnego Zakładu Budżetowego w Gródku w kwocie sto 

czterdzieści sześć tysięcy dziewięćset osiemdziesiąt dwa złote, dotacja przedmiotowa dla 

instytucji kultury w kwocie jeden milion dziesięć tysięcy. Punkt ósmy, prognozowana kwota długu 

na koniec dwutysięcznego dwudziestego drugiego roku w kwocie dziewięć milionów dwieście 

dwadzieścia pięć tysięcy czterdzieści sześć złotych, co stanowi trzydzieści dwa, osiemdziesiąt 

jeden setnych procenta planowanych dochodów, Komisja stwierdziła, że budżet jest realny do 

wykonania. Zaplanowane dochody bieżące są wyższe od zaplanowanych wydatków bieżących o 

kwotę jeden milion dziesięć tysięcy siedemset sześćdziesiąt trzy złote, jest to nadwyżka 

budżetowa, a więc spełniony jest ustawowy warunek wynikający z artykułu dwieście czterdzieści 

dwa Ustawy z dnia dwudziestego siódmego sierpnia dwutysięcznego dziewiątego roku o 

finansach publicznych dający możliwość uchwalenia budżetu gminy. Ponadto uchwalenie budżetu 

gminy n dwutysięczny drugi rok możliwy jest z uwagi na spełnienie wskaźnika, o którym mowa jest 

w artykule dwieście czterdzieści trzy Ustawy o finansach publicznych, to jest wskaźnika 

planowanej w poszczególnych latach łącznej kwoty spłaty zobowiązań w stosunku do 
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dopuszczalnego wskaźnika spłaty. Planowane dochody budżetu oraz przychody z tytułu wolnych 

środków zaplanowane w wysokości dwa miliony dziewięćset osiemdziesiąt tysięcy trzysta 

trzydzieści siedem złotych są realistyczne. Wskaźnik planowanej łącznej kwoty spłaty zobowiązań 

po uzgodnieniu ustawowych wyłączeń wynosi trzy, dziewięćdziesiąt dziewięć setnych procenta 

przy dopuszczalnym wskaźniku, o którym mowa w artykule dwieście czterdzieści trzy Ustawy o 

finansach publicznych trzynaście, zero dwa procent. W związku z powyższym Komisja 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek pozytywnie opiniuje budżet gminy na 

dwutysięczny dwudziesty drugi rok i wnioskuje o jego uchwalenie w wyżej wymienionych kwotach. 

Podpisali członkowie Komisji, dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Przystępujemy... Może są jakieś 

pytania? Już raz pytałem chyba. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania 

ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się trzynastu Radnych, głosów przeciw nie było, 

nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok została podjęta 

jednogłośnie. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja tak króciutko, jeżeli pan Przewodniczący pozwoli chciałbym 

bardzo, bardzo podziękować za podjęcie takiej decyzji. Jesteśmy zadowoleni, na pewno i 

będziemy razem zadowoleni w trakcie realizacji, bo ja osobiście uważam, że te dane, które już są 

i które powstaną w budżecie w ramach tam zmian w budżecie, gdy będziemy go realizować 

pozwolą na taką ocenę, także dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Szósty punkt dzisiejszych obrad uważam za 

wyczerpany. Przystępujemy do realizacji siódmego punktu: rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. 

Był on tematem obrad Wspólnego Posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy na ostatnim 

posiedzeniu, tak. Poproszę panią Monikę Kazberuk, Kierownik Referatu o krótkie przypomnienie, 

przedstawienie projektu uchwały. 

[01:13:26] 

(brak dźwięku) 

[01:13:45] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: No i był wniosek, tak? Z OSP Gródek i... A. 

[01:13:48] 

(brak dźwięku) 
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[01:15:00] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy są pytania odnośnie projektu uchwały? Nie widzę. 

Proszę pana Grzegorza Borkowskiego Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i 

Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu 

uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Projekt tej 

uchwały był szczegółowo omawiany na ostatnim posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych Rady 

Gminy w Gródku w dniu dwudziestego ósmego grudnia bieżącego roku. Projekt uzyskał 

pozytywną akceptację Wysokiej Rady. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się trzynastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego została podjęta jednogłośnie. Siódmy punkt dzisiejszych obrad 

uważam za zrealizowany. Ósmy punkt dzisiejszej sesji obejmuje rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych lub 

szkoleniach pożarniczych członków Ochotniczej Straży Pożarnej. I tutaj również, jak przy 

poprzednich projektach uchwał otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on 

szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy. Poproszę panią 

Monikę Kazberuk, Kierownika Referatu o przybliżenie projektu uchwały. 

[01:17:03] 

(brak dźwięku) 

[01:17:19] 

- Kierownik Referatu Monika Kazberuk: W oparciu o te wnioski przygotowano nową uchwałę w 

sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych lub 

szkoleniach pożarniczych członków Ochotniczej Straży Pożarnej. Ekwiwalent dotyczy udziału w 

działaniu ratowniczym, w działaniu ratowniczym o charakterze zabezpieczania imprezy publicznej, 

a także szkoleń pożarniczych, tak? I tutaj stawki zaproponowano, co także ujęto w budżecie, który 

został już uchwalony, czyli dwadzieścia siedem złotych za godzinę za udział w działaniu 

ratowniczym, osiemnaście złotych za udział w działaniu ratowniczym o charakterze 

zabezpieczania imprezy i osiemnaście złotych za udział w szkoleniu pożarniczym. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Czy są pytania odnośnie omawianego 

projektu uchwały? Nie widzę. Poproszę pana Grzegorza Borkowskiego Przewodniczącego Komisji 
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Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Projekt tej 

uchwały również był omawiany na ostatnim posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy w 

Gródku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję za przedstawienie opinii. Przystępujemy do 

głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie 

wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało 

się trzynastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od 

głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za 

udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych członków Ochotniczej Straży 

Pożarnej została podjęta jednogłośnie. Ósmy punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. 

Wysoka Rado, przystępujemy do realizacji dziewiątego punktu sesji: rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani na rok dwa tysiące dwudziesty drugi. Projekt 

uchwały również otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on omawiany na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy. Takie projekty uchwał co roku uchwalamy. 

Poproszę panią Lilię Waraksę, Przewodniczącą o przedstawienie krótkie projektu uchwały. 

[01:20:28] 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Wysoka Rado, obowiązek uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani wynika z 

dwóch aktów prawnych. A mianowicie z Ustawy z dnia dwudziestego szóstego października tysiąc 

dziewięćset osiemdziesiątego drugiego roku o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi oraz z Ustawy z dnia dwudziestego dziewiątego lipca dwutysięcznego piątego roku 

o przeciwdziałaniu narkomani. Zgodnie z artykułem cztery ze znacznikiem jeden Ustawy o 

wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi prowadzenie działań związanych z 

profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz integracji społecznej osób 

uzależnionych od alkoholu należy do zadań własnych gminy. W szczególności zadania te 

obejmują zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 

uzależnionych od substancji psychoaktywnych i osób zagrożonych uzależnieniem, udzielanie 

rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy psychospołecznej i prawnej, a w 

szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie, prowadzenie profilaktyczne działalności 

informacyjnej i edukacyjnej w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania 

narkomani, w szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć 

sportowych, a także działań na rzecz dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych 

programach opiekuńczo-wychowawczych i socjal terapeutycznych. Następnym zadaniem jest 

wspomaganie działalności instytucji i stowarzyszeń i osób fizycznych służącej rozwiązywaniu 
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problemów alkoholowych oraz problemów narkomani. Podejmowanie interwencji w związku z 

naruszeniem przepisów w zakresie reklamy i promocji napojów alkoholowych oraz sprzedaży i 

podawania napojów alkoholowych osobom nietrzeźwym, osobom w wieku do lat osiemnastu oraz 

na kredyt lub pod zastaw, a także występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela 

publicznego. Wspieranie zatrudnienia socjalnego poprzez organizowanie, finansowanie centrów 

integracji społecznej oraz pomoc społeczna osobom uzależnionym i rodzinom osób uzależnionych, 

dotkniętych ubóstwem i wykluczeniem społecznym. Te wszystkie zadania prowadzone są w 

postaci Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, który 

stanowi część strategii rozwiązywania problemów społecznych. Gminny Program Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych powinien uwzględniać cele operacyjne dotyczące 

profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych określone w Narodowym Programie Zdrowia i 

jest uchwalany corocznie przez Radę Gminy. Zgodnie z artykułem dziesięć Ustawy o 

przeciwdziałaniu narkomani, przeciwdziałanie narkomani również należy do zadań własnych 

gminy i obejmuje on zadania w zasadzie tożsame z zadaniami wynikającymi z Ustawy o 

wychowaniu w trzeźwości, więc nie będę ich wymieniała. Również z artykułu dziesięć Ustawy o 

przeciwdziałaniu narkomani wynika, że w celu realizacji zadań Wójt opracowuje projekt Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomani i przedkłada do uchwalenia Radzie Gminy. Przy 

opracowaniu programu należy wziąć pod uwagę cele operacyjne dotyczące przeciwdziałaniu 

narkomani określone w Narodowym Programie Zdrowia. Przedłożony Państwu do 

zaakceptowania projektu Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomani na dwutysięczny dwudziesty drugi rok wpisuje się w gminną strategię 

rozwiązywania problemów społecznych gminy Gródek na lata dwa tysiące szesnaście – dwa 

tysiące dwadzieścia cztery. Program uwzględnia cele operacyjne dotyczące profilaktyki 

rozwiązywania problemów związanych z używaniem substancji psychoaktywnych określone w 

Narodowym Programie Zdrowia na lata dwa tysiące dwadzieścia jeden – dwa tysiące dwadzieścia 

pięć. Program został opracowany również w oparciu o wyniki diagnozy problemów społecznych na 

terenie gminy Gródek zrealizowany w dwutysięcznym pierwszym rok przez... dwutysięcznym 

dwudziestym pierwszym roku przez Zespół Krajowego Ośrodka Kształcenia Administracji z 

siedzibą w Krakowie. Program zakłada, iż zadania określone dla gmin w ustawach oraz 

Narodowym Programie Zdrowia będą realizowane w sześciu obszarach, dla których wyznaczone 

zostały zadania oraz działania szczegółowe. Nadrzędnym celem programu jest intensyfikacja 

działań profilaktycznych i edukacyjnych dla mieszkańców, a w szczególności do dzieci i młodzieży 

w celu uświadomienia zagrożeń wynikających z uzależnień. 

[01:25:30] 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Chciałabym jeszcze się odnieść do pytania pana Radnego Marka 

Antonowicza, na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego 

ósmego grudnia dwudziestego pierwszego roku Radny Marek Antonowicz zapytał o skalę 

problemu w gminie Gródek w zakresie szkodliwego spożywania alkoholu. Ze sprawozdań zespołu 

do spraw prowadzenia działań wynikających z instytucji prawnej zobowiązania do leczenia 
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funkcjonującego w ramach Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych wynika, iż 

w dwutysięcznym dwudziestym pierwszym roku zostało zgłoszonych siedem wniosków o podjęcie 

czynności zmierzających do orzeczenia o zastosowaniu obowiązku poddania się leczeniu 

odwykowemu. Z tego do sądu Komisja przekazała cztery wnioski. Obecnie aktywnych jest 

siedemnaście spraw, które toczą się jeszcze przed Gminną Komisją. Należy wskazać, iż zgodnie 

z Ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi Gminna Komisja 

podejmuje czynności zmierzające do orzeczenia o zastosowaniu obowiązku poddania się leczeniu 

odwykowemu wobec osób uzależnionych, które w związku z nadużywaniem alkoholu powodują 

rozkład życia rodzinnego, demoralizację małoletnich, systematycznie zakłócają spokój lub 

porządek publiczny. Osoba, której zachowanie wypełnia ustawowe przesłanki jest wzywana na 

rozmowę motywującą do zaprzestania tych działań. O ile osoba wezwana nie zgodzi się 

dobrowolnie poddać leczeniu, a wstępne czynności przeprowadzone w sprawie, między innymi 

rozmowa ze specjalistą psychoterapii w punkcie konsultacyjnym uzasadniają kontynuowanie 

postępowania, Gminna Komisja kieruje taką osobę na badanie przez biegłych psychologa i 

psychiatrę w celu wydania opinii w przedmiocie uzależnienia od alkoholu i wskazania rodzaju 

zakładu leczniczego. Po zgromadzeniu niezbędnej dokumentacji Gminna Komisja składa wniosek 

o wszczęcie postępowania do Sądu Rejonowego. Tak jak Państwo widzicie jest to długotrwała 

procedura. Generalnie w badaniach... z badania w ramach diagnozy problemów społecznych w 

gminie Gródek wynika, iż alkoholizm jest najbardziej widocznym z problemów w naszej gminie. 

Wskazało go dziewięćdziesiąt cztery procent uczestniczących w ankiecie. Dziękuję Państwu 

bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję pani Lilii Waraksa, Przewodniczącej Komisji 

za omówienie projektu uchwały. Czy są pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Nie 

widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i 

Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu 

uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Projekt tej uchwały również 

był omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

dwudziestego ósmego grudnia bieżącego roku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej 

Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się trzynastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani na rok dwa tysiące dwudziesty drugi została 

podjęta jednogłośnie. Dziewiąty punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Wysoka Rado, 
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przystępujemy do rozpatrzenia dziesiątego punktu sesji: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

planu pracy Rady Gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok. Co roku podejmujemy takie 

uchwały w sprawie planu pracy. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą 

sesję. Był on tematem wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Gródek. Może pan 

Sekretarz? Chcę dodać, że tak jak Państwo macie tu, jest zaplanowanych osiem sesji. Tak jak w 

ubiegłym roku zgodnie z przepisami to sesja musi być zwołana, przynajmniej raz w kwartale. No 

ale dochodzą jeszcze nieprzewidziane sprawy i wtedy zwołujemy się sesje nadzwyczajne. Zresztą 

do, do każdego porządku sesji można wnieść sprawy jakieś, które tam są pilne i... Czy są jakieś 

uwagi albo pytania odnośnie planu pracy Rady Gminy? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza 

Borkowskiego Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o 

przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

[01:31:16] 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Projekt tej 

uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

dwudziestego ósmego grudnia bieżącego roku. Projekt tej uchwały uzyskał pozytywną akceptację 

Wysokiej Rady. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się trzynastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie planu pracy Rady Gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok 

została podjęta jednogłośnie. Chcę zauważyć, że wszystkie uchwały dzisiaj zostały podjęte 

jednomyślnie. Dziesiąty punkt obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji 

jedenastego punktu sesji: pytania i wnioski Radnych. Proszę bardzo panie Wójcie, udzielam panu 

głosu. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Może poproszę panią Kierownik Monikę, żeby na pytanie z Komisji 

pana... Nie pamiętam chyba Radnego Wysockiego, tak? Odnośnie przychodni, tak? 

- Kierownik Referatu Monika Kazberuk: Tak, no to tutaj pan Radny chyba pytał o kwestie, nie wiem, 

formalne czy prawne, tak? Zgodnie z Ustawą o drogach publicznych jest to droga zaliczona do 

kategorii dróg gminnych. Ma nadany numer i zgodnie też z ewidencją prowadzoną w starostwie 

jest własnością gminy Gródek. To znaczy no... Jeden, jedna działka, która stanowi, tak, główny 

ciąg drogi jest własnością gminy Gródek. W jednym miejscu, na samym wjeździe od ulicy 

Chodkiewiczów jest współwłasność gminy w osobą fizyczną, tak? I w momencie, gdyby tutaj, nie 

wiem, padła jakaś decyzja, żebyśmy przygotowywali dokumentację projektową no to wtedy 

musielibyśmy tutaj zastanowić się, czy nie poszerzyć tego odcinka, tak, i tutaj uregulować tę 

kwestię. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo pan Wójt. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Jeszcze było pytanie odnośnie, jak wygląda sprawa dotyczącą 

zamiany Boryku, nie pamiętam, kto to zadawał, ale było takie pytanie wczoraj to... na Komisji. 

Chciałbym odpowiedzieć w ten sposób, że Lasy Państwowe na spotkaniach żądają, znaczy 

określili, że żądają od nas jakiegokolwiek materiały planistycznego w kierunku określenia, co my 

byśmy tam chcieli zrobić, gdyby doszło do zamiany, żeby po prostu nie było to na zasadzie 

zamiany, a później miejsce, w tym miejscu, biorąc pod uwagę, żeby nie było jakichś tam innych 

takich no... Chodzi o wiedzę na temat, co my zamierzamy zrobić, gdy tę działkę przejmiemy. Czyli 

żądają konkretnie planu zagospodarowania przestrzennego. My idziemy w kierunku powstania 

planu zagospodarowania przestrzennego, w tej chwili jesteśmy na etapie studium uwarunkowań 

zagospodarowania przestrzennego na terenie naszej gminy. I ujmiemy to oczywiście też w 

studium, jako ten teren do, do... który chcemy... Tylko też teraz zadają sobie pytanie Lasy 

Państwowe, czy studium będzie dostatecznym dokumentem planistycznym, który pozwoli na 

podjęcie takiej decyzji, tam na górze, bo tam wiadomo w Lasach Państwowych te zamiany 

odbywają się tak na szczeblu ministerialnym. Szanowni... To jest jedna kwestia i druga kwestia 

jest związana z tym, że gdzieś tam no są takie poszlaki, że... trzeba udowodnić, że te 

przedsięwzięcia, te obiekty, które są w Boryku były budowane przez gminę, tak jakby, jakby... Jak 

są naniesienia nad, na mapie, że te obiekty powstają, powstały w wyniku jakichś tam czy czynu 

czy jakiegoś innego działania przez gminę, to można też będzie troszeczkę pójść w inną stronę. 

Może w mniejszym kształcie już ta zamiana by dotyczyła, tylko tego terenu sensu stricto i w 

zakresie tak zwanej zmiany klasyfikacji gruntów. Coś takiego jest w tych rozpatrywaniach. Czyli 

dwie rzeczy, jedna to dokument planistyczne określający, co chcemy zrobić, czyli plan, 

ewentualnie może wystarczy studium jak zrobimy, a druga rzecz to jak będzie... jak znajdziemy te 

dokumenty, bo trzeba by było szukać i u nas i w Lasach Państwowych. W każdym razie w Lasach 

jakieś tam takie oznajmionko na jakimś dokumencie jest, także, także będziemy to kojarzyć. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chce 

zabrać głos w tym punkcie? Proszę bardzo pani Radna Gościk. 

- Radna Alina Gościk: Szanowny panie Wójcie, panie Przewodniczący, szanowni Radni. Droga 

Wiejki – Jałówka i Podozierany – Jałówka jest to droga gminna. Jest to droga, po której 

codziennie ludzie jeżdżą do pracy. Przynajmniej raz w tygodniu mieszkańcy Wiejek, Podozieran i 

nie tylko jeżdżą do świątyń, czyli do cerkwi i do kościoła. Ludzie jeżdżą też do swoich bliskich i 

znajomych na cmentarze. Na cmentarz prawosławny i katolicki. Jest to droga, po której w związku 

z zaistniałą sytuacją intensywnie jeździły i jeżdżą samochody wojskowe. Jest to droga, po której 

jeżdżą też lekarze, pielęgniarki, rehabilitanci do swoich podopiecznych z Fundacji Hospicjum 

Proroka Eliasza z Michałowa. Jest to też droga, po której w drugą stronę jadą mieszkańcy kolonii 

tych miejscowości. Jadą do urzędów, do lekarza, do pracy. Między innymi do Gródka, do 

Białegostoku. Jest to droga, po której dowożone są dzieci niepełnosprawne do szkoły w 

Białymstoku. Ja wiem, że sytuacja jest finansowa gmina trudna, żeby samemu tę drogę w jakiś 

sposób zmodernizować, ale bardzo bym prosiła, może otworzą się jakieś programy rządowe, 
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jakieś projekty, może należałoby porozmawiać, porozumieć się z Burmistrzem Michałowa, bo też 

odcinek drogi należy do Michałowa. Może w jakiś sposób razem zmodernizować ten odcinek, bo 

bardzo dziękuję za dotychczasowe podsypywanie tej drogi i jednej i drugiej, jak najbardziej to 

pomaga, tylko że to jest na krótką chwilę. Ja wiem, że sytuacja jest ciężka, ale bardzo bym prosiła, 

żeby w jakiś sposób spróbować też do tego tematu uchylić się. Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo pan Wójt. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowni Państwo, panie Przewodniczący, Wysoka Rado, chcę 

poinformować Państwa, że idąc w kierunku modernizacji dróg na terenie gminy Gródek to przez... 

No zresztą wszyscy raczej traktujemy, że te drogi powiatowe to są drogi te, które łączą nasze 

miejscowości i tak dalej, i tak dalej. Myśmy w swoich tutaj, jak to się mówi, działaniach zawsze 

żadnej drogi powiatowej, tak jakby, by nie powstała, gdybyśmy się nie zobowiązali, gdybyśmy nie 

poparli inicjatywy modernizacji tej drogi, a właściwie to odbywa się na podstawie wniosku. I 

deklarujemy pięćdziesiąt procent wkładu własnego. W oparciu o to zmodernizowaliśmy sporo dróg 

i tak jak w tej chwili będzie w następnym roku, liczymy na to, że dojdzie do skutku modernizacja 

drogi powiatowej przez miejscowość Wiejki to też pięćdziesiąt procent wkładu gmina zapewniła, 

że damy. I teraz kwestia też, trzeba znaleźć, jak to się mówi... Co prawda zaplanowane jest w 

budżecie, tak, ale jak zabraknie na realizację zadań gminnych albo powiatowi bez naszych 

środków to niestety też może być równie. Ale to ja zmierzam do tego, że to powstanie, że to 

będzie ta droga Wiejki i tu nie chodzi o drogę przez Wiejki, tak? Ja chcę Państwa poinformować, 

że tutaj w tej chwili na przykład taką odpowiedź, którą... świeżynkę, można powiedzieć, 

otrzymaliśmy to, że na terenie gminy Zarząd Dróg Powiatowych poinformował, że na terenie 

gminy Gródek mają powstać w najbliższym czasie takie działania: przebudowa drogi powiatowej 

przez Wiejki, to to, co rozmawiamy. 

[01:40:41] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Opracowanie dokumentacji z rozbudową drogi 

powiatowej z przejściem przez miejscowość Słuczanka. Tutaj aż do Walił-Stacji projekt 

przygotowują, także... od Walił i od pegeeru, a więc to będą na pewno duże koszty tej drogi. I te 

dwadzieścia pięć procent, w zależności od tego, w jakim programie to będzie realizowane to na 

pewno wyniesie sporo. Usprawnienie w ciągu drogi powiatowej... A przepraszam. Opracowanie 

dokumentacji projektowej na przebudowę z rozbudową drogi powiatowej Jałówka – Bobrowniki na 

odcinku Mostowlany – Bobrowniki w kierunku Jałówki, tak? I tutaj ta decyzja przez powiat już 

została podjęta, tak? No chyba, że będziemy wnioskować... Chyba, że będziemy wnioskować o to, 

że no nie wiem, w jaki sposób, w każdym razie tu powiat... Ja czytam te rzeczy, gdzie powiat już 

zamieścił w swoim budżecie, że te związane z gminą Gródek. Kolejna rzecz to szanowni 

wzmocnienie, usprawnienie odwodnienia w ciągu drogi powiatowej tysiąc czterysta czterdzieści. 

Ja rozumiem, że to chodzi o drogę chyba w Kołodnie, tak? Czy nie? Nie pamiętam dokładnie. W 

każdym razie kolejna droga to wzmocnienie nawierzchni na odcinku od skrzyżowania tu 

Bielewicze – Straszewo, tak? Do Straszewa. Też jest na nasz wniosek ujęte w projekcie budżetu. 

Kolejna rzecz... Także tu są te sytuacje, które już tak jakby jesteśmy związani. Może nie 
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obowiązkiem, tylko nie możemy zawieść, skoro deklarujemy, że w pięćdziesięciu procentach, tak 

jakby, dofinansujemy ten wkład powiatu. Raczej tego trzeba się trzymać. Do czego zmierzam? 

Oczywiście tak, jak była mowa wczoraj czy tam na tej Komisji przedwczoraj, że jest droga... nowa 

jest, ulica... Przechodnia, inne drogi, to wszystko są drogi, tak jak mówimy, które trzeba wziąć pod 

uwagę do modernizacji. Ja osobiście uważam też, ze ta droga Wiejki – Jałówka powinna być, jak 

to się mówi, w pewnej kolejności, jak to się mówi, w miarę szybko, tylko jak to teraz, jak to się 

mówi, zrobić, żeby pogodzić przy naszym skromnym budżecie, zapewnić te środki na nasze te 

przedsięwzięcia inwestycyjne, w tym również drogowe, zapewnić środki na powiatowe te wkłady, 

tak? Bo bez tego po prostu powiat zrezygnuje, jak nie zapewnimy wkładu. A właściwie już 

zapewniliśmy, tak? Zresztą to widać w budżecie dzisiejszym, że w dotacjach figuruje kwota 

czterysta, chyba, siedemdziesiąt tysięcy na rzecz, jako wkład na drogę przez Wiejki, tak? Także ja 

uważam, że ten wniosek trzeba przyjąć. Ten wniosek trzeba, jak to się mówi, mieć na uwadze i 

brać pod uwagę przy projektowaniu kolejnych budżetów, bo w tym, w tym akurat budżecie już nie 

ma miejsca na to, tak, na dwudziesty drugi rok i my wiemy o tym, my wiemy o tym. To są wnioski 

mieszkańców i Wiejek, nie tylko Wiejek, że tutaj jest problem, bo dojeżdżają do pracy i ten 

problem trzeba rozwiązać w jakiejś następnej kolejności, bo mówię, idziemy w kierunku ściany 

wschodniej, troszkę już jest zaprojektowanych tam też rzeczy, które trzeba zrobić i będziemy mieć 

na uwadze. Jeżeli by się pojawiły jakieś takie środki, które dadzą złotą rybkę na drogi akurat, to 

oczywiście trzeba wziąć to pod uwagę, ten wniosek pani Radnej i na pewno tak, tylko to nie 

będzie tak, ja mówię, z roku na rok, no. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Ja nie bardzo wiem o jaki to odcinek chodzi. Z Wiejek... 

Na wprost? A dlaczego nie przez Podozierany? To chyba... 

- Radna Alina Gościk: Wiejki – Jałówka i Podozierany – Jałówka. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: O, to dwie nawet drogi. No to... A co... Ja wiem, ja 

doskonale wiem, a nie wystarczyłoby zrobić z Podozieran? A z Wiejek można przez Podozierany 

pojechać, no i co? 

- Radna Alina Gościk: To można i przez Bobrowniki jechać. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Nie no można, ale... ale to koszty są, tak? Można... 

Skoro jesteśmy przy drogach to jeszcze na ostatniej sesji pan Sołtys Andrzej Niesterczuk 

występował w sprawie tam poprawy nawierzchni. I takie wpłynęło pismo z Powiatowego Zarządu 

Dróg w odpowiedzi na pismo z dnia piętnastego gruda w sprawie utwardzenia drogi powiatowej na 

odcinku od miejscowości Mieleszki do miejscowości Mieleszki – Kolonia. Powiatowy Zarząd Dróg 

w Białymstoku informuje, że w budżecie powiatu białostockiego w dwa tysiące dwudziestym 

drugim roku zostały zaangażowane znaczne środki finansowe na zadania inwestycyjne i 

dokumentacje projektowe w piętnastu gminach położonych na terenie powiatu białostockiego. 

Wobec powyższego wnioskowane zadania w zakresie opracowania dokumentacji projektowej 

będzie przedmiotem spotkań i ustaleń w kolejnych latach. 

[01:46:18] 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) I to nie znaczy panie Wójcie, że tam 

sami tam trochę nie podsypiemy, myślę, tak? No, a już taka kompleksowa naprawa to... przy 

współpracy z powiatem nastąpi w kolejnych latach. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Proszę 

bardzo pan Radny Cimochowicz. 

- Radny Janusz Michał Cimochowicz: Wysoka Rado. Ja chciałbym też na temat dróg się 

wypowiedzieć. Powiem w ten sposób. W miarę ewentualnego dopływu środków, pozyskiwania 

środków zewnętrznych, bo wiadomo, że budżet nasz jest tak skonstruowany, że wiele możliwości 

nie ma. Ja bym prosił o modernizację dróg na niewielkich odcinkach, dróg gminnych, na 

niewielkich odcinkach we wsi Zielona i to są odcinki dwustu, trzystumetrowe. Położenie 

miejscowości jest takie, że one są położone w terenie pagórkowatym. Drogi te biegną pod kątem. 

Już nie mówię o tym, że nawierzchnia tych dróg jest niszczona systematycznie przez ruch kołowy, 

przez samochody wywożące drewno z lasu. W sezonie to są trasy turystyczne, ale obfite opady 

deszczu, szczególnie w tym roku powodują, że na skutek zalewania nawierzchni powstają wielkie 

wyrwy. I już wielokrotnie i gmina i Nadleśnictwo Waliły naprawiało te drogi, żwirując, podsypki 

żwirowe, ale to nie ma efektu po prostu i dla wygody mieszkańców dobrze byłoby to zrobić. 

Jeszcze raz podkreślam, mając świadomość, że te środki są szczupłe. To jest jedna sprawa. 

Druga sprawa związana z gospodarką odpadami. Wielokrotnie o tym mówiliśmy. Powiem raz 

jeszcze, trzeba zachęcać osoby, które sezonowo przebywają na naszej, na terenie naszej gminy, 

żeby podpisywały umowę, bo kosztów nam nie ubędzie, ale powstaje problem zaśmiecania, 

zaśmiecania poboczy dróg, zaśmiecania lasów. Są wywalane śmieci do koszy przy przystankach 

autobusowych, gmina musi sprzątać. W związku z powyższym, w trosce o ład i porządek w gminie 

te osoby powinny podpisywać. Zresztą mają taki obowiązek. Natomiast osoby, które nierzetelnie 

tę deklarację wypełniają to nie wiem, nie ma na to sposobu, ale tak jak kiedyś Radny Antonowicz 

mówił, że tysiąc osób gdzieś zniknęło, no to trzeba jakieś kroki przedsięwziąć. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, jeżeli chodzi o drogi gminne 

to tak, jak można zauważyć chyba... Bo o ile przypominam sobie w budżecie, o czym nie mówiłem 

przy omawianiu, że zawarte są... znaczy są określone środki przeznaczone na przygotowanie 

dokumentacji, między innymi przez miejscowość Zubki bodajże i Załuki, tak? Chyba, ta droga koło 

straży pożarnej tam... Także te dwie drogi są ujęte. Podstawą do ubiegania się o środki... Najlepiej 

mieć dokumentację, bo takie chociażby napisaliśmy na ulicę Piękną wniosek. Cieszymy się, że 

przeszło, no ale teraz dopiero pokazuje program funkcjonalno-użytkowy, tak to się nazywa, że tam 

trzeba zrobić i odwodnienie, że trzeba zrobić... Odwodnienie oczywiście nawet, będą to studzienki 

te chłonne to decyzje środowiskowe, te różne elementy, które dochodzą dodatkowo i powoduje to, 

że to się przeciąga w czasie. A mając dokumentację, to jak dostaniemy środki to wtedy wchodzi w 

rachubę bezpośrednio możliwość ogłoszenia konkursu, przetargu i wykonania tego, także 

najlepiej jest przygotować dokumentację, tylko nas nie stać też na wszystko naraz przygotować, 

bo jak zamrozimy pieniążki na dokumentację, która będzie leżeć kilka lub kilkanaście lat to też to 

nie jest dobra formuła dla naszego... A ponadto są okresy ważności pozwoleń poszczególnych, 
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także, także to wszystko myślę, że po kolei, małymi krokami dojdziemy do tych dróg. Do 

możliwości też utwardzenia tych dróg. Być może czasami okazać się szybciej niż przewidujemy, 

tak? Bo jeżeli będzie... No ale w każdym razie, tak, żeby za dużo się nie rozwodzić. Natomiast, 

jeżeli chodzi o odpady, szanowni Państwo. To jeszcze raz mówię, że to nie oznacza, że zniknęły 

te osoby, że te tysiąc osób zniknęło, tylko chodzi o to, że po prostu tak jakby brakuje w tej 

ewidencji do złożenia deklaracji na podstawie ewidencji, tak? Natomiast my, my będziemy... 

podejmujemy cały czas kroki, które dążą do tego, żeby ustalić, kto ewentualnie, zwracamy uwagę, 

informujemy, że jest niewłaściwie złożona deklaracja lub... Ale to czasami idziemy w tę stronę, że 

tutaj są pozytywne skutki tego, ale gdzieś tam znowu z tyłu, jak to się mówi, ktoś tam wyjeżdża za 

granicę czy wyjeżdża studiować w Białymstoku czy uczyć się w Białymstoku i zmienia deklarację 

na in minus. Także ta cyfra jest taka... Gdzieś tam oglądałem dane dotyczące innych gmin, jak to 

się odbywa, podobnie się odbywa. Podobnie się odbywa, że brakuje tam od pięciuset do tysiąca 

osób, jeżeli chodzi o złożone deklaracje w porównaniu, tak jak tutaj można oceniać, że powinni 

złożyć, nie? Nie, to nie jest... Szanowni Państwo, zameldowanie to nie jest to samo co 

zamieszkały. Pięćset osób, na przykład, mieszka za granicą, trzysta osób mieszka gdzieś tam na 

kwaterach na stancjach, tak? I gdzieś dwieście osób na przykład nam ucieka. To należy tak 

traktować, nie inaczej. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos jeszcze w tym 

punkcie? Nie widzę. Stwierdzam, że dwunasty... Przepraszam, że jedenasty punkt dzisiejszych 

obrad został wyczerpany. Przystępujemy do realizacji dwunastego punktu sesji: wolne wnioski i 

informacje. Proszę o zabranie głosu panią Sołtys Renatę Zawadzką, z Walił wsi, proszę bardzo. 

- Sołtys Renata Zawadzka: Dzień dobry. Panie Wójcie, panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Ja 

tak troszkę z innej beczki, bo wy tu wszyscy tu o drogach i tak dalej, a my... Dzisiaj zasięgnęłam 

takiej informacji od pani dyrektor GCK, Domu Kultury, że w tym roku u nas mają się odbyć dożynki, 

tak? No i taką bolączką tej naszej wsi jest ta nasza działka, na której nie mamy prądu, także to 

jeszcze jest czas, tak? Ale za chwilę ten czas minie. Zaczną się jakieś przygotowania, a my nie 

wiemy, na czym stoimy, także chciałabym poruszyć tę sprawę. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tylko tyle? Ja chyba przypominam sobie, że... Pani Sołtys, jest 

chyba wniosek konkretny w tej sprawie, także my mamy to w rozpatrywaniu. I skoro tym bardziej 

jest sytuacja ta, która rzeczywiście bez tego prądu nie zorganizujemy imprezy... Także tutaj 

postaramy się uwzględnić, bo tam bezpośredniej możliwości nie ma, ale że to idzie wzdłuż drogi 

tej... Także myślę, że poradzimy. 

- Sołtys Renata Zawadzka: Czyli możemy liczyć na pozytywne rozpatrzenie tej sprawy, tak? A 

jeszcze tam obok za ścianą, ta wasza jakość tego nagrywania jest naprawdę bardzo zła. Pewnych 

punktów w ogóle my Sołtysi nie słyszeli. Ale nie słyszeliśmy w ogóle wypowiedzi. Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Proszę bardzo panią Lisowską Halinę, 

Sołtys Borek o zabranie głosu. 



XXXIII Sesja Rady Gminy Gródek 
www.transkryptor.pl 

30 

- Sołtys Halina Lisowska: Szanowna Rado, panie Przewodniczący, panie Wójcie. Chciałam panu 

Wójtowi podziękować za drogę w Borkach, tutaj na żwirowni, z jej zrobienia jesteśmy bardzo 

zadowoleni. Ale mam taki problem jeszcze, ten most na Kondycji to jest bardzo drewniany, stary 

most, bardzo słaby. A ponieważ są teraz... Jest taki wielki ruch tam, bo naprawdę, drzewa 

wycinają i wszystkie drzewa przewiezione przez ten most... Droga zrobiona, od Nowosiółek, tam 

kilometr zrobiona, nic tej drogi żwirowej nie widać, wysypane było. Ale w ogóle nic nie widać, to 

nie daje w ogóle... Za wielki ruch na tę drogę, to trzeba asfalt zrobić. Po prostu to nic nie dało, 

szkoda pieniędzy. Nadal takie dziury i w ogóle ta powiatówka jest taka dziurawa, że... No i z tym 

mostem to trzeba coś pomyśleć w końcu, zanim to się nie zawali, bo tu innej drogi... Znak 

postawiony, ale tu nie ma którędy jechać, to trzeba, żeby ten most zrobić. Po prostu jakoś trzeba 

coś kombinować z powiatem. Dziękuję bardzo. 

[01:55:54] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Taka piękna droga przez las i asfalt, nie pasuje asfalt. Natomiast 

jeżeli chodzi o most, szanowni Państwo. Nie wiem, czy pani ma taką odpowiedź, ale swego czasu 

taka odpowiedź z powiatu... Bo oczywiście to jest droga powiatowa, żeby nie było. I z takim 

wnioskiem myśmy się zwracali i odpowiedź była taka, że tutaj koszt tego, w ogóle w fazie 

projektowania, biorąc pod uwagę i most i drogę i duży odcinek to spora kwota była. Ale to nie był 

problem. Tylko przy realizacji, możliwości przebudowy tej drogi, właśnie ten most to ogromne 

koszty, nie? I w danym czasie określono, że nie ma takich funduszy na ten cel. Spróbujemy 

rozwiązać to w ten sposób, bo teraz, tak jak wiemy, bardzo często udaje się nam podjąć 

współpracę, raczkujemy co prawda, ale zaczynamy współpracę z Lasami Państwowymi. Może 

takie trójstronne porozumienie, że Lasy zauważą problem w tym, Państwowe, że po prostu 

starostwo weźmie to pod uwagę, bo bierze to pod uwagę, ono widzi problem z tym mostem, z tą 

drogą, tylko że ciągle gdzieś tam jeszcze nie czas na to, tak? Także drobne te podsypki, które 

wchodzą w rachubę to wchodzą, tylko tak jak pani mówi, zależy od aury pogodowej. To szybko to 

się rozkwasza, a wiadomo, że czasami te wywózki odbywają się w nieodpowiednim momencie, 

czyli... Nawet jak droga wyrównana, dobra, to przy odwilży taki samochód rujnuje ją całkowicie, 

tak? Przebija. Dlatego też tu trzeba by było ponowić taki kolejny wniosek do powiatu w kierunku, 

właśnie, żeby wzięli to pod uwagę. Zaproponujemy taką współpracę z Lasami, z Nadleśnictwem, 

bo tam chyba Nadleśnictwo Supraśl jest, tak? Także może nazbieramy jakichś warunków 

finansowych do tego, żeby, żeby ten temat podjąć. Należy tak traktować, bo to, to nie jest takie 

łatwe. To na szczeblu Wójta nie da się, czy Radnych, nie da się odpowiedzieć wprost pani, że to 

będzie, kiedy będzie, tylko chodzi o to, że, że ta droga była nie raz brana pod uwagę, tylko 

zawsze jakieś tam względy finansowe przeważały za tym, że... A tu w szczególności, jeżeli chodzi 

o most ten, nie? Ten most trochę psuje kwestię wiązanki finansowej, bo sama droga, utwardzenie 

albo przynajmniej miejscowe, jakieś odcinkowe ma... daje możliwość, chociaż też w dużej mierze 

ta droga biegnie nie po swojej drodze, tak jak pani wie też na pewno. Tam jest problem ogromny 

no. Także problem jest, problem powiatu. My zawsze jesteśmy otwarci ku pomocy. Będziemy tak 

to wspierać, ale my, tak jak pani poprzedniczka, cały czas o drogach rozmawiamy. Tych dróg 
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mamy najwięcej i powiatowych i innych i to jest taki problem, może nie to, że nierozwiązywalny, 

tylko że wiadomo, że zrobimy część dróg, jakieś naprawimy część. Te, które były wykonane ileś 

lat temu no degradują się, czy jak to nazwać, no zużywają się, tak? I problem dróg żwirowych to 

odrębna sprawa. Asfaltowych w dużo miejscach jest potrzeba, także będziemy brać pod uwagę. 

- Sołtys Halina Lisowska: Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo pani Sołtys. Wysoka Rado, 

szanowni... Ja jeszcze... Proszę bardzo. 

[01:59:33] 

- Sekretarz Gminy Roman Łoziński: Nie no, działa. Proszę Państwa, dwie kwestie. Wczoraj do 

Urzędu wpłynęło pismo od Wojewody Podlaskiego informujące, że rolnicy, jak również 

przedsiębiorcy prowadzący działalność hotelarską, agroturystyczną oraz działalność 

gastronomiczną na terenach tych miejscowości, które są w tej strefie z ograniczonym dostępem, 

że te osoby czy ci przedsiębiorcy będą mogli ubiegać się o rekompensatę w związku z 

wprowadzonymi ograniczeniami. Szczegółowa informacja jest zamieszczona na stronie Biuletynu 

Informacyjnego Urzędu... Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego, na naszej stronie internetowej 

pojawi się komunikat o tym, gdzie co można pobrać, jak również w Urzędzie są wyłożone te 

kwestionariusze. To jest no spora... spore, spory ten plik, wniosek, który zainteresowani mogliby 

wypełnić i ubiegać się o te rekompensaty. Z tym tylko, że osoby zainteresowane no muszą 

szczegółowo się zapoznać, czy spełniają wymogi określone w tym wniosku. 

[02:01:10] 

- Sekretarz Gminy Roman Łoziński: I druga sprawa. Proszę Państwa, siódmego stycznia Urząd 

Gminy będzie nieczynny, bowiem zgodnie z Kodeksem Pracy odbieramy dzień wolny za 

pierwszego stycznia, który to pierwszy stycznia przypada w sobotę. W związku z tym też pojawi 

się komunikat na ten temat i na naszej stronie internetowej, jak również będzie wywieszona 

informacja na drzwiach wejściowych do Urzędu. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo za informacje. Korzystając z okazji, 

szanowni Państwo, Wysoka Rado, Państwo Sołtysi, z okazji zbliżającego się nowego dwa tysiące 

dwudziestego drugiego roku wszystkim mieszkańcom naszej gminy życzę dużo zdrowia, wszelkiej 

pomyślności, sukcesów w życiu osobistym, w pracy zawodowej, a tym, którzy jeszcze będą 

obchodzili Święta Bożego Narodzenia zdrowych, spędzonych w gronie rodzinnym Świąt i 

bogatego Świętego Mikołaja. Dziękuję bardzo. Czy ktoś chce zabrać głos jeszcze w tym punkcie? 

Proszę bardzo pan... Gryc Radny. 

- Radny Jerzy Gryc: Dziękuję. Ja chciałbym podziękować naszym mieszkańcom gminy, tym, którzy 

się zaszczepili, bo dzięki ich rzetelnemu podejściu do sprawy „Szczepimy się” gmina pozyskała 

milion złotych. Brawo wy. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Czy ktoś... Proszę bardzo, Radna Gościk. 
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- Radna Alina Gościk: Szanowni Państwo, nasza szkoła, szkoła podstawowa w Gródku przystąpiła 

do projektu „Wszystkie dzieci zbierają elektrośmieci”. Nie będę czytała jaki jest cel, bo to nie jest 

jakby na obecną chwilę tutaj ważne. Zbieramy komputery, drukarki, monitory, telefony, sprzęt RTV, 

AGD, baterie, akumulatory, kable, tusze atramentowe, nie zbieramy tonerów i świetlówek. W 

zamian za przyniesiony zużyty sprzęt elektroniczny i elektryczny szkoła otrzyma bon, który 

wykorzysta na nagrody rzeczowe w postaci sprzętu sportowego lub materiałów biurowych. 

Jedynym warunkiem jest mobilizacja do działania, porządki domowe i chęci. Do naszej szkolnej 

akcji mogą również przyłączyć się firmy i instytucje, które oddadzą bezpłatnie zużyty sprzęt na 

rzecz naszej szkoły. Im więcej sprzętu uzbieramy, tym większy bon otrzymamy. Termin akcji jest 

do dwudziestego pierwszego stycznia dwa tysiące dwudziestego drugiego roku, a miejsce akcji, 

gdzie przynosimy ten zużyty sprzęt jest to Punkt Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych, 

tak zwany PSZOK, zlokalizowany przy... obok Targowiska Gminnego. Odpady można dostarczyć 

do PSZOK-u w godzinach pracy punktu. Dziękuję serdecznie pracownikom Urzędu Gminy Gródek 

za pomoc, a szczególnie pani Urszuli Wołosewicz za pomoc w organizacji akcji. Bardzo zachęcam 

do przynoszenia tych niepotrzebnych, już zużytych rzeczy, bo chcę powiedzieć, że za każdą tonę 

zebranego, zebranych surow... sprzętów szkoła otrzyma sto złotych. W dwa tysiące 

dziewiętnastym roku niestety cztery kilogramy zabrakło dla szkoły, żeby uzyskać właśnie te sto 

złotych. Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chce 

zabrać głos jeszcze w tym punkcie? Proszę bardzo pan Wójt. 

[02:04:52] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowni Państwo, panie Przewodniczący, ja też pozwolę, żeby 

nie zapomnieć, biorąc pod uwagę, że w tym roku no nie będzie takiego spotkania, które 

organizowaliśmy wcześniej, nazwijmy to, że to wyjątkowo. Natomiast chciałbym bardzo, bardzo 

podziękować dla wszystkich Radnych za decyzje, które podejmowaliście dla rozwoju naszej gminy, 

dlatego żeby budżet zrealizować jak najlepiej, to nie dzisiaj akurat pora na ocenę tego budżetu, na 

realizację tego budżetu, będzie czas, bo jeszcze się nie skończył. Natomiast informuję Państwa, 

że należy traktować co najmniej, że pomyślnie zrealizowaliśmy budżet. Zrealizowaliśmy swoje 

plany w takim stopniu, że można być, że w sposób zadowalający. Także o tym będziemy mówić, 

ale ważne, że te decyzje, które podejmowały dały warunki do tego, żeby tak się stało. Natomiast 

no na pewno też wszystkim pracownikom naszym, kierownikom referatów, tutaj chciałbym 

podziękować za organizację pracy w Urzędzie, za płynność w realizacji spraw prowadzonych, bo 

tak jak wiemy okres epidemiologiczny i ta sytuacja na granicy troszeczkę nas absorbowała, nie 

raz czas do innych, jak to się mówi, poruczeń, a więc musieliśmy tutaj radzić sobie nie 

zatrudniając, nie angażując dodatkowych, jak to się mówi, sił. Także tutaj poradziliśmy, radzimy 

na dzień dzisiejszy, także liczymy, że tak będzie, także dziękuję pracownikom, kierownikom 

jednostek, Sołtysom. No Sołtysi byli najbardziej odizolowani od takich możliwości chociażby 

korzystania w sposób bezpośredni na sesji, no ale takie, takie... czasy, warunki, które no za 

bardzo nam nie pozwoliły organizowania sesji do tej pory w taki sposób, próbujemy odnawiać to, 
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liczymy, że to niedługo te problemy nam ustaną. Będziemy się spotykać razem. Będziemy 

dyskutować razem. I będziemy się słyszeć, jak to pani określiła, że nie słychać dzisiaj tam naszej 

rozmowy. Także biorąc pod uwagę, że znajdujemy się w tym okresie międzyświątecznym, no 

okres, czas oktawy i no Święta u prawosławnych, życzę zdrowych, spokojnych Świąt w gronie 

rodzinnym, żeby to był czas na przemyślenia, na plany, na podsumowanie działań bieżącego roku 

i życzę, żeby Nowy Rok dał nam, jak to się mówi, wszystko pod przewodnictwem zdrowia, spokoju, 

żeby dał możliwość nam realizować nasze plany i prywatne i te, nazwijmy to, służbowe w sposób 

umyślny, żebyśmy mogli mieć satysfakcję z tego, ale tak jak powiedziałem, przede wszystkim, 

żeby przewodziło temu zdrowie i spokój. Także myślę, że opanuje... Będzie na tyle niebawem 

opanowana sytuacja, że będziemy, jak to się mówi, wracać na te tory, które dawały nam warunki, 

jak to się mówi, troszeczkę innego funkcjonowania. Teraz musimy się przyzwyczajać i niestety to 

też nie wpływa pozytywnie na zdrowie, niezależnie od tego, jak to odczuwa jeden w mniejszym 

czy większym stopniu, ale no niestety, no chociażby te maski, może to nic złego, ale do 

wszystkiego trzeba się przyzwyczaić. Nie każdy nawet wiem dzisiaj, że może w masce no, jak to 

się mówi, wykonywać czynności. Także są różne sytuacje. Jeszcze raz wszystkiego najlepszego 

na Święta i Nowy Rok i dziękuję wszystkim za działania podejmowane w roku i życzę i liczę, że 

Nowy Rok też da nam do tego warunki. Dzisiaj uchwalony budżet. Bardzo się cieszę wyjątkowo, 

pomimo że mówię, trochę mój stan zdrowotny dzisiaj jest taki... wyraźny, że w każdym razie chcę 

prosić o to, żeby tak, jak uchwalenie budżetu, żeby realizacja jego przebiegała w sposób płynny, 

żeby wszystkie decyzje, które będziemy podejmować, będziecie podejmować, były przemyślane i 

jak to się mówi, żebyśmy szli w kierunku pozytywnego. W jednym kierunku, bo tu myślę, że nikt z 

nas nie chce, jak to się mówi, drogi no krzywić, tylko chcemy iść prostą drogą, żeby jak najłatwiej, 

jak najlepiej zrealizować nasze zadania w kierunku rozwoju gminy. W kierunku poprawy życia 

mieszkańców. Przepraszam, dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękujemy. Czy ktoś z Państwa Radnych chce 

zabrać głos jeszcze w tym punkcie? Nie widzę. Dwunasty punkt dzisiejszych obrad uważam za 

zrealizowany. Trzynasty punkt dzisiejszej sesji obejmuje przyjęcie protokołu obrad trzydziestej 

drugiej sesji Rady Gminy Gródek. Nikt z Państwa nie wniósł uwag ani uzupełnień, co do treści 

protokołu. Proponuję więc przegłosować przyjęcie protokołu obrad trzydziestej drugiej sesji Rady 

Gminy Gródek. Kto jest za przyjęciem protokołu trzydziestej drugiej sesji Rady Gminy Gródek? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie 

wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za przyjęciem protokołu obrad 

opowiedziało się dwunastu Radnych, głosów przeciw nie było, jedna osoba nie oddała głosu. 

Stwierdzam, że protokół obrad trzydziestej drugiej sesji Rady Gminy Gródek został przyjęty. 

Wobec wyczerpania porządku obrad dziękuję wszystkim uczestnikom sesji. Zamykam trzydziestą 

trzecią sesję Rady Gminy Gródek. Dziękuję. 

[02:11:00] 

[02:11:31] 
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(koniec nagrania) 


